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Technische vragen bij de Kadernota 2025 

 
 

Raadsfractie Algemeen Belang (AB) 
 
Technische vragen bij de Kadernota 2025 
 
 
AB.K.01 Calamiteiten Wilhelminatoren (blz. 6) 
 
Er wordt aangegeven dat er nog niet inzichtelijk is welke kosten er nog gaan komen. Binnen welke 
termijn wordt verwacht dat er meer duidelijkheid komt? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De kosten zijn afhankelijk van de intensiteit en de duur van het onderzoek. Sinds begin juni is het 
onderzoek ter plaatse gestart en is op dit moment lopende. Er is nog geen inschatting te maken 
over de feitelijke duur van het onderzoek en de daarmee gemoeid zijnde kosten die voor rekening 
van de gemeente komen.  
 
De kosten (van een rijksmonument) komen primair toe aan de eigenaar. Echter, bij een dergelijke 
calamiteit zijn er mogelijk ook kosten die door een gemeente gedragen moeten worden als zijnde 
bevoegd gezag. 
 

 
 
AB.K.02 Coördinator grootschalige evenementen (blz.8) 
 
Hier wordt met name gesproken over Kerststad, terwijl we binnen onze gemeente wel meer 
grootschalige evenementen kennen waarbij in sommige gevallen een betere coördinatie gewenst is.  
 
Zou de coördinator niet veel breder ingezet moeten worden en in zijn/haar evaluaties de juiste 
personen aan tafel moeten zien te krijgen? Met name personen die in de uitvoering werkzaam zijn 
en ervaringen, plus- en minpunten waarschijnlijk beter kunnen aandragen dan degenen die achter 
een bureau alleen maar, met alle goede bedoelingen, beleid en plannen maken, die vaak in de 
praktijk niet blijken te werken of onuitvoerbaar zijn. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Eens. Kerststad Valkenburg wordt gezien als het grootste evenement van de gemeente waarin ook 
de meeste tijd gaat zitten en een goede voorbereiding en uitvoering van belang zijn. Uiteraard zal 
een coördinator grootschalige evenementen (het woord zegt het al) ingezet worden om ook andere 
evenementen van aanzienlijke omvang te coördineren.  
 
De inzet van een coördinator grootschalige evenementen is tijdelijk en bedoeld om de aanpak van 
komende edities én toekomstige grote evenementen goed te organiseren. Dit is belangrijk in een 
veranderende wereld, met toenemende kosten en veranderende wet- en regelgeving, zodat we 
deze mooie, grote evenementen kunnen blijven behouden. 
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AB.K.03 Handhaving parkeren (blz. 7) 
 
Toezicht bij evenementen verkleint de overlast, dus is het zaak om handhaving op die momenten 
goed in te zetten. Mocht onderzoeken uitwijzen dat P1 niet ingezet kan worden, welke 
alternatieven zijn er van? Is P1 ook betrokken bij de bediening/klantenservice van de parkeergarage 
aan de Kei? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Tijdens grootschalige evenementen zetten wij in om parkeeroverlast zo goed als mogelijk te 
voorkomen door op voorhand hierover afspraken te maken met de evenementorganisatoren. 
Primair is het aan de organisator om bezoekers te begeleiden voor, tijdens en na het evenement. 
Handhaving heeft de taak om toezicht te houden, de organisator te wijzen op zijn 
verantwoordelijkheid omtrent het begeleiden van bezoekers en eventueel om bezoekers te 
waarschuwen of te beboeten. 
 
Naast P1 zijn er ook andere externe partijen die mogelijk kunnen worden ingezet voor de 
handhaving op parkeren (uitschrijven van parkeerboetes).  
 
P1 beheert op dit moment het Digitale Parkeerloket en voert het operationele beheer uit van 
parkeergarage Aan de Kei. Dit betreft twee afzonderlijke opdrachten.  
 
Mogelijke inzet van P1 (of een andere partij) voor handhaving staat los van deze bestaande 
werkzaamheden. De mogelijkheden voor inzet van P1-controleurs wordt de komende periode 
onderzocht.  
 

 
 
AB.K.04 Vraag: Handhaving parkeren (blz. 7) 
 
Waarom worden bij evenementen parkeerplaats Hanos en Pr. Margrietlaan niet gebruikt? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De parkeerplaatsen bij Hanos en aan de Margrietlaan zijn afgesloten voor publiek gebruik. Bij A-
evenementen kunnen deze parkeerterreinen in overleg beschikbaar worden gesteld. Voor het 
parkeerterrein aan de Margrietlaan is dan wel eerst onderhoud aan de bestrating noodzakelijk. 
Vanwege mogelijke toekomstige ontwikkelingen op beide locaties wordt hier nu geen regulier 
onderhoud uitgevoerd en zal er ook geen nieuwe parkeerautomaat worden geplaatst. 
 

 
 
AB.K.05 Handhaving parkeren (blz. 7) 
 
Verkeerregelaars zijn vaker onvoldoende geïnformeerd over de parkeermogelijkheden, kan hier 
actiever op ingezet worden? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Als gemeente geven we de organisaties mee dat bij voorkeur lokaal bekende verkeersregelaars 
worden ingezet. Echter is het aan de uitvoerende partij om verkeersregelaars in te zetten en op de 
juiste manier te instrueren. 
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AB.K.06 Bloemenproject (blz. 8) 
 
Er wordt voorgesteld het project met 1 jaar te verlengen i.v.m. een nieuw coalitieakkoord. Waarom 
kunnen we als raad niet nu ook voor 3 jaar kiezen? Het geeft een goede uitstraling aan het centrum 
dus zou dan meteen ook weer voor 3 jaar inkopen. Wordt het bloemenproject ook in de overige 
kernen ingezet? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het bloemenproject is een project vanuit de BIZ waaraan wij een financiële bijdrage leveren. De 
scope en omvang van het project is dan ook door de BIZ bepaalt. De overige kernen vallen buiten 
het plangebied van de BIZ. 
  
Voor nu is gekozen voor één jaar verlenging zodat er ruimte is voor de nieuwe coalitie om over een 
langer vervolg een keuze te maken. Daarnaast heeft ook de uitvoering van het groenbeleidsplan in 
het centrum van Valkenburg mogelijk in de toekomst zijn effect op het bloemenproject. Wellicht 
dat er andere keuzes dan gemaakt worden.  
 
Mocht uw raad het toch wenselijk vinden deze verlenging nu al uit te breiden naar 3 jaar, horen 
wij dat graag bij de behandeling van de kadernota. 
 

 
 
AB.K.07 Kunstgrasveld inclusief LED-verlichting SV Geuldal (blz. 13) 
 
Binnen welke termijn is het adviesrapport van het extern onderzoeksbureau te verwachten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De verwachting is dat het externe onderzoeksbureau het adviesrapport in het vierde kwartaal van 
2025 zal opleveren.  
 

 
 
AB.K.08 Stickerronde centrum Valkenburg (blz. 14) 
 
Waarom is deze stickerronde alleen uitgevoerd voor het centrum? Wordt daar ook de Cauberg in 
meegenomen? Als fractie AB hebben we hier recent een art. 32 brief over ingediend. We zouden dan 
ook graag zien dat dit in de breedte wordt opgepakt. Er is nog budget over voor 2025 en verder dus 
de dekking is ook geregeld. Dit speelt in alle kernen, terwijl alleen het centrumgebied van 
Valkenburg wordt genoemd. Uitstraling van de gemeente gaat alle kernen aan en niet alleen het 
centrum van Valkenburg! 
 

Beantwoording namens het college 

 
De stickerronde is nog niet uitgevoerd, maar is ingepland voor het najaar 2025. Uiteraard zal hier 
verder gekeken worden dan alleen het centrum van Valkenburg. Wellicht ten overvloede vermeld, 
maar wel een belangrijke kanttekening in deze: de stickerronde zal alleen betrekking hebben op 
gemeentelijke eigendommen, aangezien wij niets mogen ondernemen aan particuliere 
eigendommen, zoals hemelwaterafvoeren, stroomkasten, etc. 
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AB.K.09 Installatietechnische aanpassingen Polfermolen 
 
Hoeveel huur wordt betaald door Yuverta per jaar en hoeveel M2 zijn hieraan verbonden. Is bekend 
hoeveel leerlingen woonachtig zijn in Valkenburg aan de Geul? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De eerste vraag behoeft een toelichting gezien er veel onder ligt en een deel vanuit de 
onderwijsinstelling Yuverta en een deel vanuit het samenwerkingsverband EcoBiose plaats vindt. 
De huur is gebaseerd op de huur van het kantoor en het aquarium en het gebruik van de kantine en 
sanitaire voorzieningen. De huurprijs van het gehuurde bedraagt € 1.250 per maand inclusief 21% 
BTW, waarbij de maanden Juli en Augustus van de huurbetaling zijn uitgesloten. Het totaalbedrag 
per jaar bedraagt derhalve € 12.500 inclusief BTW. Deze huurprijs is gebaseerd op afspraken 
rondom de tijdelijke huisvesting vanuit het project EcoBiose vanuit de afspraken die er vanuit de 
samenwerking en financiering vanuit het Middengebied zijn gemaakt. Voor het komende schooljaar 
worden nieuwe afspraken gemaakt. 
 
Er volgt 1 student uit Valkenburg onderwijs bij Yuverta in Valkenburg.  
 

 
 
AB.K.10 Taxatie tenniscomplex Berg (blz. 14) 
 
Er is inmiddels alweer een hele tijd verstreken. Waarom duurt het zo lang voordat bodemonderzoek 
en taxatie van het tenniscomplex plaatsvindt? Is de opdracht al verstrekt? Het is en blijft op deze 
manier een doorn in het oog, dus meer snelheid is geboden, zodat aan dit dossier de nodige 
voortuitgang geboekt kan worden. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Allereerst merken wij op dat TP Geuldal de eigenaar is van de gronden en opstallen en daarmee 
verantwoordelijk is voor het beheer en onderhoud en dus de huidige toestand en uitstraling. Het 
verkennend bodemonderzoek inclusief asbest – opdracht TP Geuldal in samenspraak met gemeente 
- is uitgevoerd en de rapportage is door de gemeente ontvangen. Deze uitkomsten waren/zijn van 
belang voor de uitvoering van de taxatie, welke opdracht inmiddels ook door de gemeente is 
uitgezet. De taxatie wordt begin juli uitgevoerd en heeft te dienen als onderlegger voor een 
eventuele (aankoop)beslissing, althans beslissing over de rol voor de gemeente in de ontwikkeling 
van deze locatie. 
 

 
 
AB.K.11 Structurele formatie financiële administratie 
 
Overbezetting zal wel onderbezetting moeten zijn? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De tekst zoals die staat opgenomen in de juiste tekst. 
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AB.K.12 Mergelfonds 
 
Fijn dat er middelen worden gereserveerd. 50K incidenteel. Wat zal daar concreet mee worden 
gedaan? Is er nog beleid vigerend? Moet dat geactualiseerd worden? 50k is een mooi begin maar 
gelet op de Kosten van Mergel doe je daar niet zoveel mee. Wij willen pleiten voor een structureel 
bedrag. Wanneer kunnen inwoners gebruik gaan maken van het fonds? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De subsidieregeling Mergelfonds zal onder de algemene subsidieverordening door het college 
worden vastgesteld. Het bedrag van € 50.000 is gebaseerd op de ervaringen met het Mergelfonds in 
het verleden gelet op het aantal, en de hoogte van, de te verwachten aanvragen. Het Mergelfonds 
is bedoeld voor “instandhouding en restauratie” van mergelgevels. Gelet op het geringe aantal 
mergelbouwbedrijven en hun volle agenda's, is de verwachting dat deze eerste input voldoende zal 
zijn om de te verwachte aanvragen te dekken. Het fonds komt per 1 januari 2026 beschikbaar. 
 

 
AB.K.13 Meicirculaire 
 
Kunnen de overzichtspagina’s uit de kadernota aangevuld worden met de cijfers uit de 
Meicirculaire? Het zijn nu 2 losse documenten en in het RIB van de Meicirculaire wordt niet de link 
gelegd met het meerjaren-totaal van de begroting. Kan die koppeling worden gemaakt met een 
oplegger van het meerjarenperspectief inclusief Meicirculaire. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De Kadernota is al gereed op het moment dat de Meicirculaire wordt gepubliceerd door de 
Rijksoverheid. Het aanpassen van de Kadernota zelf is dus niet mogelijk, gelet op het moment dat 
de stukken in procedure gaan voor het collegebesluit en de publicatie voor de raad. 
 
Juist om deze reden is het al enkele jaren gebruik om een separaat raadsinformatiebulletin 
Meicirculaire op te stellen en toe te voegen aan de vergaderstukken voor de raadsvergadering als 
bijlage bij de Kadernota. 
 
Hiermee wordt beoogd om de raad meest actuele financiële informatie te verschaffen die daarmee 
onderdeel kan zijn van de integrale beoordeling. Op pagina 5 van het raadsinformatiebulletin 
nr. 25.30 staat cijfermatig weergegeven wat het verschil is tussen de inschatting op basis van de 
voorjaarsnota en de uitkomst van de meicirculaire 2025. 
 

 
AB.K.14 Verkiezingen 
 
Kan er uit het grote overschot voor een Kleine gemeente alvast een reservering worden gemaakt 
voor nieuw beleid voor de nieuwe coalitie? Wetende dat dit toch al wordt gevraagd kan er nu alvast 
iets worden weg gezet. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Een eventuele reservering voor structurele uitgaven in een volgende coalitieperiode is een 
politieke keuze die in theorie uitkomst kan zijn van de integrale afweging door uw raad. De hoogte 
hiervan is echter sterk afhankelijk van de inhoudelijke keuzes die gemaakt zullen worden in de 
onderhandelingen over het nieuwe coalitieakkoord in 2026. Op dit moment is derhalve geen reële 
inschatting te maken van de hoogte van het bedrag of het moment dat dit nieuwe beleid in gang 
kan worden gezet. Daarnaast is de uitvoering van nieuw beleid vaak afhankelijk van de beschikbare 
uitvoeringscapaciteit in de ambtelijke organisatie. 
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Raadsfractie Valkenburgse Senioren Partij (VSP) 
 
Technische vragen bij de Kadernota 2025 
 
 
VSP.K.01 Programma Vergunningen, Veiligheid, Toezicht en Handhaving 
 
Kunt u ons met cijfers aangeven hoeveel controles (en waar) er in 2024 zijn uitgevoerd op de bij u 
(lees burgemeester) bekende ‘HOTSPOT’. Deze vraag heeft betrekking op onze vraag bij de 
begrotingsbehandeling in november 2024. Nu willen wij ook zien of er daadwerkelijk iets mee is 
gebeurd. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Signalen uit de samenleving of eigen waarnemingen worden dagelijks meegenomen in de 
surveillance als zijnde hotspots. 
 

 
 
VSP.K.02 Wilhelminatoren 
 
Wanneer is inzichtelijk wat en hoe de totale kosten zijn voor de gemeente betreffende de 
calamiteit van de Wilhelminatoren? 
 
Het is niet juist naar onze mening aangezien het hier een rijksmonument betreft dat de gemeente 
hiervoor moet opdraaien. Is hier het rijk niet voor aanzet? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De kosten zijn afhankelijk van de intensiteit en de duur van het onderzoek. Sinds begin juni is het 
onderzoek ter plaatse gestart en is op dit moment lopende. Er is nog geen inschatting te maken 
over de feitelijke duur van het onderzoek en de daarmee gemoeid zijnde kosten die voor rekening 
van de gemeente komen. 
 
De kosten (van een rijksmonument) komen primair toe aan de eigenaar. Echter, bij een dergelijke 
calamiteit zijn er mogelijk ook kosten die door een gemeente gedragen moeten worden als zijnde 
bevoegd gezag.  
 

 
 
Programma Economie en Toerisme 
 
VSP.K.03 2.3 Grootschalig evenement 
 
Tot welk bedrag mag het College op dit moment beschikken en zelfstandig besluiten om 
evenementen naar onze gemeente te halen? Wanneer wordt de raad geïnformeerd over het 
binnenhalen van dit grote evenement? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Binnen de begroting is een jaarbudget voor evenementen opgenomen (Begrotingspost 
6560032.34306) waarbinnen het college zelfstandig keuzes kan maken. Daarnaast is de 
portefeuillehouder Toerisme en Economie gemandateerd, met uitzondering van politiek gevoelige 
evenementen, tot het doen van uitgaven ten laste van de reserve Evenementen tot een 
maximumbedrag van € 10.000 per evenement. 
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Het seniorenconvent is reeds vertrouwelijk geïnformeerd hierover. Het evenement is in lijn met de 
uitgangspunten (DNA van Valkenburg aan de Geul) en de vastgestelde Visie VTE. Zodra meer zicht 
is op de haalbaarheid zal ook met de betreffende organisatie afgestemd worden wanneer er in 
openbaarheid over gesproken kan worden. Zijn er tussentijds actuele ontwikkelingen die vragen om 
afstemming, dan zullen wij u hierover vertrouwelijk bijpraten. 
 

 
 
Programma Mobiliteit, Volkshuisvesting en Fysieke leefomgeving 
 
VSP.K.04 3.3 Voorbereiding en sloop schoollocaties? 
 
Is de sloop van deze panden nog steeds voorzien in 2025? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De sloop van de voormalige schoollocaties aan de Bosstraat (basisschool Valkenburg) en Keelstraat 
(Stella Maris) is voorzien voor het najaar 2025. De sloopvoorbereidingen – alle onderzoeken 
noodzakelijk om te komen tot de feitelijke sloop – zijn nagenoeg afgerond, op enkele na 
(archeologie, Flora en Fauna). Deze gegevens zijn noodzakelijk om de aanbestedingsprocedure 
daarop zo spoedig mogelijk te starten met de bedoeling om na de zomer over te gaan tot gunning 
en start voorbereidingen voor de feitelijke sloop en bouwrijp maken van deze locaties. 
 

 
 
VSP.K.05 3.5 Exploitatiekosten Beekstraat 13-15 
 
Kunt u ons deze kosten (89.000 euro) specificeren? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De exploitatiekosten bestaan uit de volgende onderdelen: 

 
 

 
VSP.K.06 3.7 Actualisatie Mobiliteitsplan 
 
Is het noodzakelijk om dat nu op te pakken of kan het bestaande plan met 2 jaar worden verlengd? 
Hierdoor kunnen wij meer aandacht geven aan de uitvoering van onze plannen. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het vigerende mobiliteitsplan verlengen met 2 jaar is mogelijk bij instemming door uw Raad. Het 
beleidskader blijft dan gehandhaafd. We zetten wel graag in op een actualisatie en herschikking 
van het uitvoeringsprogramma en budgetten zodat het geheel goed blijft aansluiten bij de 
actualiteiten op het gebied van mobiliteit en passend binnen het kader. 
 

Kosten beveiliging € 18.000

Elektriciteitskosten € 10.000

Kosten gasverbruik € 12.000

Kosten waterverbruik € 1.000

Beheer en onderhoud € 25.000

Verzekeringen € 8.000

Gemeentelijke belastingen € 14.000

Waterschapslasten € 1.000

€ 89.000
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VSP.K.07 3.8 Project Hekerweg 
 
Wordt deze weg dan ook verder opgeknapt?  
Zo nee wanneer staat deze dan op de planning? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, de Hekerweg is de komende 5 jaar nog niet aan onderhoud toe. 
 

 
 
VSP.K.08 3.9 Uitvoeringsprogramma Parkeren 
 
Hoe zit het met het onderzoek om parkeren met een scanvoertuig te gaan handhaven. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De aanschaf- en operationele kosten van een scanauto zijn relatief hoog. Voor uitsluitend de 
handhaving op betaald en vergunning parkeren in Valkenburg is het gebied eigenlijk te klein om de 
inzet van een eigen scanauto rendabel te maken. 
 
Voor Valkenburg kan timesharing, oftewel de parttime inzet van een scanauto, een interessante 
optie zijn. In dat kader is contact opgenomen met de gemeente Maastricht om te verkennen of 
samenwerking mogelijk is, waarbij één scanauto in beide gemeenten wordt ingezet. Maastricht 
heeft echter aangegeven de scanauto de komende jaren uitsluitend binnen de eigen gemeente te 
gebruiken, waardoor samenwerking op dit vlak voorlopig niet mogelijk is. 
Een alternatief is de inzet van een scanscooter. Deze brengt lagere aanschaf- en gebruikskosten 
met zich mee, en maakt eveneens efficiënte handhaving mogelijk. 
De verschillende opties voor toekomstige handhaving dienen echter nog nader te worden 
onderzocht. 
 

 
 
VSP.K.09 Vergunningparkeren Broekhem-Noord 
 
Wanneer ontvangen wij de 1e evaluatie over het vergunninghoudersparkeren in Broekhem Noord. 
Daarbij willen wij ook weten hoe vaak er gehandhaafd is omdat wij zien dat er nog heel veel 
buitenlandse kentekens in deze straten geparkeerd staan. 
 

Beantwoording namens het college 

 
In september/oktober 2025 worden de resultaten van de eerste evaluatie gedeeld via een 
raadsinformatiebrief. Daarbij wordt gekeken naar de parkeerdruk in de straten waar nu 
vergunningparkeren geldt, én in de straten waar dat (nog) niet zo is. De uitkomsten worden 
vergeleken met de nulmeting die vóór de invoering van vergunningparkeren is gedaan. Dit geeft 
inzicht in het effect van de maatregel. 
 
Met betrekking tot de buitenlandse kentekens in de woonwijk: het staat eenieder vrij om te 
parkeren in de openbare ruimte.  
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VSP.K.10 3.10 Pilotproject beperken uitspoelen veldwegen 
 
Wordt hier ook rekening gehouden met het feit dat de afstroom van water op diverse plaatsen 
gereguleerd dient te worden? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In beginsel is de perceeleigenaar verantwoordelijk voor het vasthouden van het water dat op zijn 
of haar perceel valt. Bij extremere situaties is het wenselijk om het afstromende water zoveel als 
mogelijk te reguleren via buffers en vertraagde leegloop. Waar er een taakstelling voor het 
Waterschap is, zal het Waterschap dit oppakken via het programma Water in Balans. De gemeente 
heeft in beginsel alleen een taakstelling op stedelijk gebied en dit is opgenomen in het 
Waterprogramma. 
 

 
 
4. Programma Sport, Cultuur en Recreatie 
 
VSP.K.11 4.1 Ontzorgingscontract onderhoud gemeentelijke bomen 
 
a. In een nieuw contract zal daar ook rekening worden gehouden met de knelpunten welke 

regelmatig in de gemeenteraad of via artikel 32 vragen zijn genoemd? 
 
b. Krijgen wij als gemeenteraad invloed op het kwaliteitsniveau welk wij willen hebben in het 

nieuwe ontzorgingscontract? 
 

Beantwoording namens het college 

 
a. Het ontzorgingscontract ziet toe op het cyclische onderhoud van de bomen, waarbij die 

snoeiwerkzaamheden uitgevoerd worden die noodzakelijk zijn om de bomen aan alle eisen te 
laten voldoen. Hierbij worden bv. de takken die de veiligheid van de gebruiksomgeving in 
gevaar brengen, takken die de wettelijke vereiste doorgang (doorrijhoogte) belemmeren, die 
de functie van het openbare straatmeubilair hinderen, die onderstaande obstakels, 
kunstwerken of gevels raken (of kunnen raken) en die vanuit de gebruiksfunctie de 
functionaliteit of het beoogde eindbeeld negatief beïnvloeden, verwijderd.  
 
De knelpunten die voornamelijk benoemd worden via Art. 32 brieven betreffen aspecten die als 
onwenselijk (‘overlast’) worden ervaren, zoals vruchtval, bloesem of bladval. De overlast in de 
vorm van bladeren of vruchten kunnen wij niet wegnemen, omdat bladeren en vruchten (en 
het verwijderen hiervan) onlosmakelijk is verbonden met bomen. Dit geldt niet alleen voor 
particulieren, maar ook voor ons als gemeente. Het (flink) snoeien van bomen of zelfs 
vervangen van bomen, zal dit probleem niet oplossen. Kap zou hierin dan de enige effectieve 
maatregel kunnen zijn, maar we hopen dat u het met ons eens bent dat dit niet aan de orde is. 

 
b. Nee. Binnen het ontzorgingscontract is het Handboek Bomen van toepassing. Het Handboek 

Bomen bevat landelijk gestandaardiseerde kwaliteitseisen en -normen met eenduidige 
prestatie- en veiligheidsnormen, inspectieprotocollen en uitvoeringsvoorwaarden. Deze 
bepalingen dienen als contractspecificatie en bieden minder ruimte voor discussie over de 
geleverde kwaliteit dan de algemeen bekende RAW-bepalingen. Op deze manier verloopt het 
boombeheer altijd volgens eenduidige, door de sector gevalideerde normen, terwijl de 
uitvoering flexibel genoeg blijft om per boom en per locatie het juiste resultaat te bereiken. 
Een boomsoort X in een woonstraat in Berg is immers gelijk aan een eenzelfde boomsoort X in 
een vergelijkbare straat in Schin op Geul of Sibbe.  
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VSP.K.12 4.2 Indexering budgetten groenonderhoud en afval en reiniging 
 
Waarom valt de jaarlijkse indexering hoger uit dan verwacht? Het is toch vanzelfsprekend dat daar 
vooraf duidelijke contractuele afspraken over worden gemaakt. Dat moet niet in de uitvoering pas 
worden vastgelegd/besloten? Waardoor is deze omissie ontstaan? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit is geen omissie. De jaarlijkse indexering fluctueert omdat niet op voorhand aan te geven is wat 
de inflatie bedraagt. De regulier beschikbare onderhoudsbudgetten worden jaarlijks standaard met 
2,5% geïndexeerd. In de meerjarige onderhoudscontracten is vastgelegd dat de prijzen jaarlijks 
geïndexeerd mogen worden conform de CBS StatLine, die betrekking heeft op het betreffende 
vakgebied. Invulling van en berekening middels de hiervoor contractueel vastgelegde formules om 
tot een indexeringspercentage te komen, geven als resultaat een percentage dat hoger is dan de 
standaard indexering op onze reguliere budgetten. Het verschil tussen de jaarlijks berekende en 
onze gehanteerde standaard indexeringspercentage wordt structureel aanvullend gevraagd om de 
kwaliteit van onze openbare ruimte te borgen. 
 

 
 
VSP.K.13 Onderhoud openbaar groen 
 
In het onderhoud openbaar groen zit daar ook de nieuw aangelegde groenstroken in het centrum en 
straks ook de vergroende pleinen in de kernen in? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, dit betreft enkel de indexering van het lopende ontzorgingscontract om het openbaar groen 
te onderhouden, dat op dit moment aanwezig is.  
 
De nieuwe groenstroken in het centrum, alsook de vergroende pleinen, zullen na realisatie in 
nazorg blijven bij de uitvoerend aannemer. Zodra deze nazorgperiode is afgelopen en het werk zijn 
eindoplevering heeft gehad, komt het onderhoud terug naar ons als gemeente en wordt het 
onderdeel van het ontzorgingscontract. In de begroting vanaf 2027 is reeds rekening gehouden met 
de structureel benodigde kosten voor onderhoud van beide projecten.  
 

 
 
VSP.K.14 4.4 Cultuurbeleid 
 
Incidentele component. 
Wat is de taak van een Cultuurcoach? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Vooralsnog wordt uw Raad alleen voorgesteld om vooruitlopend op de behandeling van het 
beleidsstuk alvast voor te sorteren op de financiële component. Dit zodat in oktober wij u ook een 
financieel haalbaar voorstel kunnen doen. Pas op dat moment zal de besluitvorming over de inhoud 
plaatsvinden en worden de gereserveerde middelen ook definitief gelabeld en zal uw Raad ook 
voorgesteld worden om deze vrij te geven voor de uitvoering. 
 
Omdat uw Raad wel reeds tussentijds geïnformeerd bent over het concept-cultuurbeleid en wij 
ondertussen ook zicht hebben op het concept uitvoeringsprogramma (en de kosten), hebben wij nu 
al een tipje van de sluier opgelicht van de inhoud.  
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Een cultuurcoach stimuleert deelname aan cultuur en verbindt cultuur met andere sectoren in de 
gemeente (denk bijvoorbeeld aan basisscholen/sociaal domein). De Cultuurcoach is aanjager en 
bruggenbouwer. Hij/zij doet dit door deelname aan cultuur te stimuleren, cultuur te verbinden 
met andere domeinen, cultuuraanbieders te ondersteunen en zelf ook zaken te organiseren. De 
Cultuurcoach heeft een sterke relatie met het onderwijs en verenigingen en zal nauw samenwerken 
met de beleidsmedewerker Cultureel Erfgoed, Kunst en Cultuur. 
 

 
 
VSP.K.15 4.11 Taxatie tenniscomplex Berg 
 
Hoe zit het met het behandelen van de aanvraag omgevingsvergunning uitbreiding complex in 
Houthem? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De voortgang op het dossier tenniscomplex Houthem staat los van de behandeling van de aanvraag 
omgevingsvergunning. 
 
De aanvraag is in 2023 ontvangen en is in 2024 buiten behandeling gesteld. 
 
De gemeente is met het Waterschap in gesprek of het mogelijk is om de huidige padelbanen te 
verplaatsten binnen het sportcomplex in Houthem vanwege het inundatiegebied/meanderzone. 
Binnen afzienbare tijd ontvangt de gemeente hieromtrent een advies. 
 

 
 
VSP.K.16 5. Programma Onderwijs 
 
Graag zouden wij willen weten hoeveel studenten van omliggende gemeenten het onderwijs van 
Yuverta in Valkenburg volgen. En hoeveel leerlingen van Valkenburg zitten op Yuverta op een 
locatie buiten onze gemeente?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Studenten uit omliggende gemeenten die onderwijs van Yuverta in Valkenburg volgen: 
- Leerjaar 1: 8 studenten van de opleiding Adviseur Duurzame Leefomgeving (ADL) en 8 studenten 
Toegepaste Biologie (TB) 

- Leerjaar 2: 6 studenten ADL 
a. Leerjaar 3: 12 studenten ADL 

 
9 studenten uit Valkenburg volgen onderwijs bij Yuverta. Alle 9 volgen zij de Beroeps Opleidende 

Leerweg, (BOL), waarbij er meer nadruk wordt gelegd op de theorie en leerlingen meer uren naar 

school gaan. 
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6. Programma Sociaal Domein 
 
VSP.K.17 6.3 Odensehuis Valkenburg a/d Geul 
 
Het Odensehuis is een initiatief in Valkenburg en bestemd is voor de gehele regio. Zijn hier ook 
bijdragen van de buurgemeenten voor te verwachten? 
Welke locatie heeft men voor ogen voor het Odensehuis? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De Stichting Odensehuis Valkenburg aan de Geul heeft aangegeven nu geen bijdragen te vragen van 
de buurgemeenten. De tijdelijke locatie die de Stichting voor ogen heeft is het café van de 
Polfermolen (tot en met uiterlijk 2027; onder voorbehoud van andere ontwikkelingen bij de 
Polfermolen). Daarna kunnen zij hoogstwaarschijnlijk terecht bij Sevagram. 
 

 
 
VSP.K.18 7 Programma Volkshuisvesting. Duurzaamheid en Milieu 
 
7.7 Soortenbescherming compensatieopgave NVI 
Is de vergoeding van 3.350 euro van de provincie wel reëel? Nu de kosten hoger uitvallen dan de 
vergoeding die de Provincie geeft, de vraag of toch geprobeerd wordt deze extra kosten alsnog te 
kunnen krijgen van de Provincie.  
 

Beantwoording namens het college 

 
Uiteraard kunnen wij hierover het gesprek aangaan, vooralsnog gaan wij er echter vanuit dat deze 
regeling niet zal worden aangepast. 
 

 
 
VSP.K.19 8. Programma Bestuur en Ondersteuning 
 
Graag zouden wij bijgepraat willen worden over de vorig jaar doorgevoerde uitbreiding van de 
Griffie en de resultaten hiervan. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De beantwoording van deze vraag is niet aan het college. Wij verwijzen u hiervoor naar de 
werkgeverscommissie van uw raad. 
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9. Algemene dekkingsmiddelen 
 
VSP.K.20 9.3 Actualisatie parkeeropbrengsten 
 
Is het niet logischer dat wij eerst de gevolgen van het nieuwe parkeerbeleid, waarvan 1 juni 2025 
pas de ingangsdatum was, afwachten en evalueren en daar na deze bijstelling verwerken in onze 
begroting?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Door de begrote parkeeropbrengsten nu af te stemmen op de gerealiseerde inkomsten van de 
afgelopen jaren en dit als uitgangspunt te nemen om hieraan de effecten van het nieuwe 
parkeerbeleid te spiegelen, wordt er meer recht gedaan aan het principe van budgettaire 
neutraliteit en is er sprake van een realistische vergelijking. Mocht er op basis van de evaluatie 
sprake zijn van een overschot dan wel een tekort, dan kan bijstelling plaatsvinden door aanpassing 
van het beleid (o.a. tarieven), uiteraard met instemming van uw raad. 
 

 
 
VSP.K.21 10. Overhead, Onvoorzien en Vennootschapsbelasting 
 
Kunt u ons het huidig personeelsbestand per afdeling weergeven? 
Kunt u ons tevens aangeven de tekorten en aanvullingen welke nodig zijn? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Onderstaand treft u het huidig personeelsbestand per afdeling aan: 
Concernstaf                                         | formatie 12,58 fte – bezetting 11,78 fte 
Financiën                                             | formatie 7,78 fte – bezetting 10,11 fte 
Sociale Ontwikkeling en Burgerkracht   | formatie 11,98 fte - bezetting 12,71 fte 
Klant Contact Centrum                         | formatie 6,36 fte – bezetting 5,67 fte 
Veiligheid Toezicht en Handhaving        | formatie 33,19 fte – bezetting 32,91 fte 
Fysieke en Economische Ontwikkeling    | formatie 15,74 fte – bezetting 14,08 fte 
Openbare Ruimte                                  | formatie 28,8 fte – bezetting 28,61 fte 
Gegevensbeheer en Facilitair                | formatie 12,40 fte – bezetting 12,62 fte 
 
Over het geheel genomen is het personeelsbestand redelijk in balans, maar er zijn enkele 
afdelingen waar aanvullende inzet nodig is om de continuïteit van de werkzaamheden te kunnen 
waarborgen. 
In een kleine gemeente leidt de beperkte schaal er vanzelfsprekend toe dat formatie en bezetting 
niet altijd volledig in lijn zijn. 
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Raadsfractie PGP 
 
Technische vragen bij de Kadernota 2025 
 
Informatieve vragen Kadernota 2025 
Fractie PGP, 15 juni 2025 
 
PGP.K.01 1.1 Voertuigen Handhaving 
 
Er is meer geld nodig omdat de prijzen zijn gestegen en omdat de wens bestaat om over te gaan op 
hybride of elektrische voertuigen.  

• Is dit een wens of gaat dit ook echt gebeuren? 

• Is het voordeel van de eventuele brandstof (dit wordt elektrisch) ook meegenomen in de 
berekeningen? 

 

Beantwoording namens het college 

 
We gaan over tot de aanschaf van twee hybride voertuigen. Extra kosten bij de aanschaf van de 
voertuigen zijn met name de gestegen kosten, de speciale uitrusting aan binnen en buitenkant ( 
denk oa aan verbindingsapparatuur, lichtbakken, gereedschap en ander materiaal)  en de striping 
die moet worden aangebracht. Dit moet door twee afzonderlijke gespecialiseerde bedrijven 
gerealiseerd worden.  
 
Er is geen rekening gehouden met het eventuele voordeel dat andere brandstof zou kunnen 
opleveren. 
 

 
 
PGP.K.02 1.2 Calamiteit Wilhelminatoren 
 

• Hoeveel onvoorziene kosten zijn er tot nu toe gemaakt? 

• Wanneer wordt inzichtelijk welke kosten gemoeid zullen zijn met de afhandeling van deze 
calamiteit? 

• Is er een maximaal bedrag dat hiervoor beschikbaar is? 

• Is de Gemeente hiervoor verzekerd? 
 
 

Beantwoording namens het college 

 
De kosten zijn afhankelijk van de intensiteit en de duur van het onderzoek. Sinds begin juni is het 
onderzoek ter plaatse gestart en is op dit moment lopende. Er is nog geen inschatting te maken 
over de feitelijke duur van het onderzoek en de daarmee gemoeid zijnde kosten die voor rekening 
van de gemeente komen. 
 
De kosten (van een rijksmonument) komen primair toe aan de eigenaar. Echter, bij een dergelijke 
calamiteit zijn er mogelijk ook kosten die door een gemeente gedragen moeten worden. 
De gemeente is niet verzekerd voor dergelijke kosten. Het zijn kosten die gemaakt worden in de 
uitoefening van haar taak.  
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PGP.K.03 1.3 Coördinator grootschalige evenementen 
 
In het verleden was een ambtenaar binnen de Gemeente verantwoordelijk voor evenementen. Hij 
coördineerde dit en koppelde hierover ook terug naar de Raad. Na zijn vertrek is hij opgevolgd door 
een andere medewerker die inmiddels weer vertrokken is bij de gemeente. In de Kadernota wordt 
de functie ‘Coördinator grootschalige evenementen’ voorgesteld als een nieuwe functie. Dit lijkt 
ons een verkeerde voorstelling van zaken.  

• Wat was destijds de functie en functieomschrijving van de voormalige ambtenaar? 

• Betreft het niet een reeds bestaande functie die ‘gewoon’ opnieuw ingevuld dient te worden 
juist vanwege het belang en impact van evenementen in onze Gemeente?  

• Er wordt geen budget gevraagd voor structurele invulling van deze functie. Is het hiermee niet 
juist een bezuiniging?  

 

Beantwoording namens het college 

 
De functie van coördinator grootschalige evenementen betreft een nieuwe functie. Afgelopen 
halfjaar heeft een Trainee vanuit de provincie fulltime gewerkt in het kader van de evaluatie en 
doorontwikkeling van Kerststad. Daarnaast volgt op korte termijn een nieuw evenementenbeleid. 
Gelet op deze ontwikkelingen is het nu te vroeg om een structurele inbedding van deze functie 
voor te stellen, maar gelet op de ambities, evaluatie en de hoeveelheid evenementen wordt niet 
uitgesloten dat een coördinator grootschalige evenementen in de toekomst noodzakelijk is om de 
verbindingen te leggen tussen de diverse betrokken afdelingen en richting de evenement-
organisatoren.  
 
In de kadernota wordt voorgesteld om de werkzaamheden die op dit moment door de trainee 
worden ingevuld worden gecontinueerd totdat de evaluatie en doorontwikkeling Kerststad is 
afgerond en het nieuwe evenementenbeleid is vastgesteld. Het raadsvoorstel tot vaststelling van 
het evenementenbeleid wordt verwacht in het vierde kwartaal van 2025. 
 
De door u aangehaalde bestaande functie is een andere functie dan deze wat hier wordt 
voorgesteld. Die bestaande vacature wordt wederom ingevuld, maar ziet op andere aspecten. 
Enerzijds ziet deze op de uitvoering van een aantal zaken waarin de gemeente een rol heeft, 
anderzijds op werving en subsidiering van nieuwe en bestaande evenementen.  
 
Gelet op onder andere recente ervaringen vanuit evaluaties van grotere evenementen, het grote 
evenementenaanbod in Valkenburg aan de Geul, aangescherpte visie en ambities (o.a. 
Omgevingsvisie en Visie VTE), het in voorbereiding zijnde van het nieuwe evenementenbeleid, 
aangescherpte wet- en regelgeving rondom evenementen en evenementen met grote impact (zoals 
Kerststad) concluderen wij dat de capaciteit de afgelopen tijd te weinig bleek om werk goed en 
zorgvuldig te doen vanuit de bestaande bezetting.  
 
Daarom wordt apart voor de coördinatie van grootschalige evenementen specifieke slagkracht 
gevraagd. Zo ontstaat ook meer ruimte om enerzijds het nieuwe evenementenbeleid goed op te 
stellen en meer aandacht te besteden aan contact met evenementenorganisatoren door de 
reguliere FTE en meer aandacht geven aan het opvolgen van evaluatiepunten en tijdig schakelen 
met de evenementenorganisatoren. 
 

 
  



 

Versie 1.01 d.d. 19 juni 2025 

Kadernota 2025 en Jaarverantwoording 2024 19 Technische vragen en beantwoording 

 
PGP.K.04 2.1 Bloemenproject  
 
Er is recentelijk veel te doen geweest in de media over planten die veel bestrijdingsmiddelen 
bevatten. Veel tuinplanten in reguliere tuincentra worden behandeld met pesticiden wat schadelijk 
is voor zowel bestuivers als onze eigen gezondheid. Natuurlijk is het bloemenproject vooral bedoeld 
om Valkenburg een fleurig voorkomen te geven, maar we willen natuurlijk geen goede sier maken 
met bloemen en planten die een negatieve impact hebben op de natuur. De PGP is voorstander van 
een bloemenproject maar wil graag de zekerheid dat de bijdrage van € 12.500 besteed wordt aan 
verantwoord groen.  

• Kan dit als voorwaarde gesteld worden bij het geven van deze bijdrage? 

• Mocht dit eventuele meerkosten met zich meebrengen, wat zouden deze bedragen? 

• Is het College in het geval van meerkosten bereid om ook meer te investeren in duurzaam en 
gezond groen in Valkenburg?  

 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het bloemenproject is een project vanuit de BIZ waaraan wij op dit moment alleen een financiële 
bijdrage leveren. De inhoud, scope en omvang van het project is dan ook door de BIZ bepaalt. De 
overige kernen vallen buiten het plangebied van de BIZ. 
 
Wij kunnen aandacht vragen bij de BIZ voor de door u aangegeven aandachtspunten, maar hebben 
momenteel niet de capaciteit om dit zelf verder te onderzoeken en een actieve rol in te pakken. 
 

 
 
PGP.K.05 3.3 Voorbereiding en sloop schoollocaties 
 

• Is er een stikstofonderzoek naar de sloop van beide schoollocaties afgerond en wat waren 
daarvan de resultaten? 

• Is er een stikstofonderzoek naar de nieuwe ontwikkelingen op beide locaties uitgevoerd, is het 
überhaupt mogelijk om de locaties te ontwikkelen? 

• Is er ook onderzocht of het realiseren van woningen in bestaande gebouwen een optie is?  
 

Beantwoording namens het college 

 

• De sloop van de voormalige schoollocaties aan de Bosstraat (basisschool Valkenburg) en 
Keelstraat (Stella Maris) is voorzien voor het najaar 2025. De sloopvoorbereidingen – alle 
onderzoeken noodzakelijk om te komen tot de feitelijke sloop – zijn nagenoeg afgerond, op 
enkele na (archeologie, Flora en Fauna). Deze gegevens zijn noodzakelijk om de 
aanbestedingsprocedure daarop zo spoedig mogelijk te starten met de bedoeling om na de 
zomer over te gaan tot gunning en start voorbereidingen voor de feitelijke sloop en 
bouwrijp maken van deze locaties. Daarbij dient te worden aangetekend dat bijvoorbeeld 
een onderzoek naar stikstof onderdeel is van de aanbesteding van de sloop, daar de 
voorgestane feitelijke wijze van sloop van directe invloed is op de uitkomsten van een 
stikstofonderzoek.  

• Er zal eerst helderheid moeten zijn over de inhoud van het plan, waarna de juiste 
berekeningen gedaan kunnen worden. Vervolgens zal ook de wijze van uitvoering (net als 
bij de sloop) ook nog van invloed zijn op dit onderwerp. 

• Gelet op de technische en economische afschrijving op beide objecten, de hoogoplopende 
exploitatie- en energiekosten en de gewenste vorm van ontwikkeling van woningbouw op 
de beide locatie, wordt ingezet op volledige sloop. 
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PGP.K.06 3.5 Exploitatiekosten Beekstraat 13-15 
 

• Kan de 89.000 euro nader worden toegelicht? 

• College vraagt om jaarlijks te mogen indexeren, hoe lang denkt het college deze kosten te 
moeten maken? 

• De wens en verwachting worden uitgesproken dat in ‘de komende periode’ een business case 
vorm krijgt. Wat verstaat de wethouder onder ‘de komende periode’?  

 

Beantwoording namens het college 

 

• De exploitatiekosten bestaan uit de volgende onderdelen: 

 
• Hoe lang zal afhankelijk zijn van de uitkomsten en besluiten voortkomend uit het nader 

onderzoek;  

• Verkennend hebben er al een aantal gesprekken plaatsgevonden. De toekomstige 
ontwikkelingen van gronden en/of opstallen van Beekstraat 13-15 e.o. zijn onderwerp van 
aanstaand onderzoek. Hiertoe wordt momenteel gewerkt aan een projectbrief, waarmee, na 
goedkeuring, een projectteam aan de slag zal gaan. Wij schatten de doorlooptijd van deze 
eerste fase op ca. 6 maanden. Dan zal er echter nog geen uitgewerkte businesscase liggen. 
Eerder een gewenste richting voor de ontwikkeling van de locatie op basis waarvan er ook 
beslissingen genomen kunnen worden over de huidige opstallen. 

 

 
 
PGP.K.07 3.10 Pilotproject beperken uitspoeling veldwegen 
 
Er wordt gesproken over nieuwe technieken. 

• Welke nieuwe technieken zijn dit? 

• Waarin onderscheiden zij zich van de huidige technieken? 

• In hoeverre zijn ze milieuvriendelijk en duurzaam?  
 

Beantwoording namens het college 

 

• Overlagen met Schist (gesteente in meerdere fracties) 

• Schist is momenteel meest erosiebestendige halfverharding, dit vertaald zich in lagere 
onderhoudskosten in de daarop volgende jaren. 

• Schist is gesteente (100% natuurproduct) in diverse fracties, erkende bouwstof met CE 
certificering voor buitengebieden, vrijgesteld van meldingsplicht bij omgevingsdienst. 
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PGP.K.08 3.2 Instellen Mergelfonds 
 
In Sibbe Lokerstraat wordt er een nieuw muurtje (waarschijnlijk van mergel) voor het muurtje 
geplaatst dat omvalt. 

• Is er ook een onderhoudsplan bekend voor deze muurtjes? Anders blijft de geschiedenis zichzelf 
herhalen. 

 

Beantwoording namens het college 

 
Er is nog geen onderhoudsplanning voor overige kleine civiele kunstwerken zoals keermuren en 
trappartijen in eigendom van de gemeente. De afdeling openbare ruimte is voornemens voor deze 
elementen een inventarisatie op te starten zodoende een onderhoudsplanning hiervoor op te 
tuigen.  
De muur aan de Lokerstraat wordt duurzaam herstelt en betreft een serieuze keerconstructie van 
mergel. Voor onderhoud aan perceelmuurtjes, zoals in Sibbe, zijn primair de eigenaren zelf aan 
zet. Vanaf 2026 zou men hiervoor het Mergelfonds kunnen aanspreken, mits dit in de 
subsidieregeling wordt opgenomen. De gemeentelijke erfgoedsubsidie biedt wellicht ook nog 
mogelijkheden in deze. 
 

 
 
PGP.K.09 4.2 Indexering budgetten groenonderhoud en afval & reiniging  
 
De florerende vrijetijdseconomie heeft veel voordelen voor Valkenburg, maar een vervelend 
ongewenst neveneffect is zwerfafval. Hier hebben wij het afgelopen jaar verschillende vragen over 
gesteld. Echter, de wethouder die over de vrijetijdseconomie gaat, veegt zijn straatje schoon door 
het probleem naar zijn collega door te schuiven die over afvalbeleid gaat. En dat terwijl uit zijn 
eigen enquête blijkt dat zwerfafval een doorn in het oog van vele Valkenburgers is.  De ‘afval’ 
wethouder geeft aan dat er geen probleem is omdat het inzamelen van zwerfafval in onze 
Gemeente structureel geborgd is in het ontzorgingscontract stadsreiniging. Geborgd op papier, maar 
niet in werkelijkheid.  

• Er zijn blijkbaar diverse bestekswijzigingen noodzakelijk om de kwaliteit van de openbare 
ruimte te waarborgen, maar dat betreft lediging afvalbakken en hondenpoep. Waarom geen 
aandacht voor zwerfafval? 

 

Beantwoording namens het college 

 
Binnen het ontzorgingscontract krijgt zwerfafval zeker de benodigde aandacht, maar het is en 
blijft een gevolg van ons eigen gedrag.  
 
We prikken frequent het zwerfafval: 
 
- Dagdagelijks in het centrum van Valkenburg, met een extra (middag)ronde in de maanden juli, 

augustus, november en december; 
- Vijf (5) keer per week op maandag, woensdag, donderdag, vrijdag en zaterdag op A-locaties 

zoals het station in Schin op Geul, de kerk in Berg, de kerk in Sibbe of rondom de Aldi in 
Broekhem, maar ook op de picknickplaatsen in bijvoorbeeld Walem of rondom de Drie 
Beeldjes; 

- Twee (2) keer per week in de kernen; 
- Eén (1) keer per maand in de buitengebieden; 

 
Maar de echte oplossing begint bij ons mensen, om het afval op de juiste plek te deponeren. 
Hoewel dat ook weer een oorzaak kan zijn van zwerfafval, als door wind een zakje of papiertje uit 
de afvalbak waait, maar dan is in ieder geval de juiste intentie geweest om het in een afvalbak te 
gooien.  
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Afvalcoach  
Vanaf het tweede kwartaal van 2025 heeft de gemeente Valkenburg aan de Geul beschikking tot 
een afvalcoach die werkzaam is voor de GR Geul en Maas. Deze heeft zich al voorgesteld via de 
Mazjerang aan onze inwoners. We hebben de afvalcoach al ingezet in probleemstraten om te 
sturen op het te vroeg of verkeerd aanbieden van de verschillende afvalstromen.  
 

 
 
PGP.K.10 4.6 Kunstgrasveld SV Geuldal 
 
De gemeenteraad heeft het college de opdracht gegeven om kunstgrasvelden te vernieuwen dan wel 
aan te leggen in onze gemeente. Zo ook het veld van SV Geuldal in Schin op Geul. In de kadernota 
lezen wij dat het nu de vraag is of dit in dat leefgebied haalbaar is en dat onderzoek nummer 
zoveel gestart gaat worden.  

• Sinds wanneer is bekend dat het twijfelachtig is of op deze plek een kunstgrasveld aangelegd 
kan worden? 

• Waarom is de gemeenteraad hierover niet geïnformeerd door de verantwoordelijke wethouder? 

• Wanneer gaat dit onderzoek plaatsvinden en wanneer wordt de uitkomst verwacht? 

• Welke alternatieven heeft het college achter de hand, mocht het onderzoek negatief uitvallen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Ten tijde van de oplevering van het rapport 'Quick scan huisvesting SV Geuldal’ begin 2021 is 
benoemd dat het wellicht mogelijk is om het natuurgrasveld van SV Geuldal te vervangen voor een 
kunstgrasveld, maar dat er veel 'mitsen en maren’ zijn vanwege risico’s bij hoog water doordat de 
locatie is gelegen in het inundatiegebied en de meanderzone (erosiegevoeligheid) van de Geul. Om 
te voorkomen dat de kunstgras-infill bij hoog water wegspoelt, zou het veld verhoogd moeten 
worden aangelegd (i.v.m. waterberging). Bovendien moeten de voorwaarden vanuit Waterschap 
Limburg aangaande de aanleg van een kunstgrasveld worden getoetst en zal er een 

bodemonderzoek moeten plaatsvinden. Middels onderzoek moet duidelijk worden welke extra 
interventies noodzakelijk zijn om tot bestek voorbereiding en aanbesteding over te gaan. De 

verwachting is dat, ook gezien de lopende gesprekken inzake de kadastrale eigendomssituatie, het 
externe onderzoeksbureau het adviesrapport in het vierde kwartaal van 2025 zal opleveren. Het 
alternatief is dat er wordt teruggevallen op de bestaande veldcapaciteit. 
 

 
 
PGP.K.11 4.10 Installatietechnische aanpassingen Polfermolen 
 
Er wordt € 40.000 gebudgetteerd voor de realisatie van een onderwijs laboratorium voor Yuverta. 

• Betekent dit dat Yuverta voor een langere periode in de Polfermolen gehuisvest kan blijven? 

• Van welke periode wordt op dit moment uitgegaan?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Yuverta is een van de partijen waarmee gesproken wordt over de nadere invulling van de 
Polfermolen 3.0 sociaal – culturele hotspot. Op het moment dat keuzes gemaakt worden over de 
toekomst van de Polfermolen wordt duidelijk wat dit voor Yuverta betekent. De lopende afspraken 
gelden steeds voor één schooljaar, waarna deze opnieuw bekeken worden. 
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PGP.K.12 6.4 Samenwerking stichting Ruggesteun  
 

• Hoe kan het gebeuren dat er na jarenlang praten pas in kwartaal 3 van 2025 een onderzoek 
gestart gaat worden naar de behoefte onder onze inwoners naar kleding en voedsel? 

• Waarom is dit niet meegenomen in het onderzoek dat recent is gehouden?  
 

Beantwoording namens het college 

 

• Het is allereerst goed om aan te geven dat inwoners uit Valkenburg met een laag inkomen 
vanaf heden terecht kunnen bij Stichting Ruggesteun voor ondersteuning op het gebied van 
kleding. Daarnaast is voor ongeveer 10 huishoudens ruimte voor een voedselpakket. 
Inwoners die in aanmerking komen voor hulp kunnen zich melden/kunnen doorverwezen 
worden naar Stichting Trajekt. Zij kijken samen met de inwoner of deze aan de 
voorwaarden voldoet. Indien dit het geval is kan gebruik worden gemaakt van de 
ondersteuning van Stichting Ruggesteun. 
  
Het onderzoek dat in kwartaal 3 van start gaat ziet op de vraag naar een mogelijk eigen 
voedseluitgiftepunt in de gemeente. Het is op dit moment onvoldoende duidelijk of er 
vraag/behoefte is onder inwoners naar een dergelijk punt. Om dit in beeld te krijgen wordt 
dit nader onderzocht. Hierbij wordt tevens gekeken naar de mogelijkheden/alternatieven 
die reeds bestaan, zoals Voedselbank Limburg en de nieuwe samenwerking met Stichting 
Ruggesteun.    
 
Tot slot merken wij op dat door de start van het Dal Vrij Limburg abonnement voor 

minima, het voor inwoners uit de doelgroep mogelijk is om in de daluren gratis met het 

openbaar vervoer te reizen, mede ook naar ophaalpunten van Voedselbank Limburg. Dit 

kan mogelijk de drempel verlagen om gebruik te maken van de Voedselbank. Zie ook het 

raadsinformatiebulletin over Dal Vrij Limburg (d.d. 4 juni 2025, nr. 25.29). De brieven zijn 

in de tweede week van juni verstuurd dus mensen kunnen nu al aanvragen.  

 

• Het onderzoek naar de inkomensgrenzen van de minimaregelingen heeft als doel het in 

beeld brengen van de (financiële) gevolgen van wijzigingen in de inkomensgrenzen van het 

minimabeleid. De vraag naar een eigen voedseluitgiftepunt in de gemeente betreft een 

ander aspect van het armoedebeleid dan het onderzoek naar de minimaregelingen.   
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Raadsfractie VVD 
 
Technische vragen bij de Kadernota 2025 
 
Informatieve vragen Kadernota 2025 
 
* Algemene vragen * 
 
VVD.K.01 Kunstmatige intelligentie 
VRAAG 1 
 
Gezien de grote opkomst, snelle ontwikkelingen en toepassingen op het gebied van Kunstmatige 
intelligentie zou de gemeente Valkenburg aan de Geul moeten anticiperen op het gebruik daarvan 
in haar organisatie.  
Wat verwacht de gemeente Valkenburg aan de Geul in de aankomende jaren aan de implementatie 
van Articifiële Intelligentie en de AI-verordening in de organisatie te besteden?  
Zijn daar al concrete plannen/budget voor vrijgemaakt? Zo niet: Staat dat op korte termijn wel op 
de planning? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In de Kadernota 2024 zijn bij onderdeel 4.8.8 Automatisering en Informatiebeveiliging een aantal 
concrete onderwerpen weergegeven die momenteel worden uitgevoerd. Dit betreft advisering over 
de informatiehuishouding (strategisch informatiebeleidsplan), het in beeld brengen van het 
applicatielandschap, de bewustwording over informatieveiligheid, SIEM/SOC en advisering over het 
ICT beheer. 
 
Voor de uitvoering van deze onderdelen is het overkoepelende programma GRIP opgestart. Het 
onderwerp informatietechnologie staat daarmee hoog op de agenda in 2025. 
 
De ontwikkelingen rondom Kunstmatige Intelligentie / Artificial Intelligence raken vrijwel elke 
organisatie en dus ook de gemeente Valkenburg aan de Geul. Binnen het programma GRIP zal nader 
aan de orde komen welke praktische consequenties dit kan hebben voor onze uitvoering, zowel 
vanuit het oogpunt van kansen als risico’s. 
 

 
VVD.K.02 Bewustwording campagnes 
VRAAG 2 
 
Hoe staat het met de bewustwordingscampagnes vanuit de veiligheidsregio omtrent 
zelfredzaamheid (waaronder de 72 uurs regel)?  
Werkt de gemeente Valkenburg aan de Geul actief mee aan deze campagne en is de gemeente 
Valkenburg voorbereid op scenario’s die door de veiligheidsregio en het Rijk worden voorgelegd? 
Denk aan stroomuitval, aanval op kritieke infrastructuren etc.  
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeente werkt mee aan eventuele campagnes van de Veiligheidsregio Zuid-Limburg (VRZL) en 
maakt daarbij gebruik van de toolkit (communicatiemiddelen) die door de VRZL verstrekt wordt. In 
april is er een campagne geweest over lancering van de app zuidlimburgveilig. Dit is een eerste 
aanzet richting bewustwording over zelfredzaamheid. Hier hebben wij ook middelen voor ingezet. 
Team communicatie is in juni aanwezig geweest bij een doorleefsessie “72 uur zonder stroom”, 
georganiseerd door de VRZL, en heeft in navolging daarvan ook het voornemen enkele middelen uit 
de landelijke campagne Denk vooruit in te zetten in de reguliere communicatie. Op dit moment is 
er bij ons niets bekend over een aparte VRZL communicatiecampagne rondom de 72 uurs regel die 
op heel korte termijn al uitgerold zou worden. 
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VVD.K.03 Begrotingskader "nieuw voor oud":  
VRAAG 3 | 13.3 / pagina 29 e.v. 
 
Welke overwegingen liggen ten grondslag aan het voorstel om dit kader mogelijk los te laten?  
Wat zijn de risico’s van het niet handhaven van dit principe? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Zoals toegelicht in de kadernota betreft het een uitgangspunt dat in de praktijk weinig tot niet 
wordt toegepast. Het risico van het niet handhaven van dit principe is dat de gemeente voor steeds 
meer beleid, uitvoering en taken aan de lat staat. Dit legt in toenemende mate druk op de 
uitvoeringskracht van de organisatie. 
 

 
 
VVD.K.04 Meerjarenraming 
VRAAG 4 | 13.3 / pagina 29 e.v. 
 
Hoe robuust zijn de meerjaren prognoses gezien de onvoorspelbaarheid van externe factoren zoals 
rijksbeleid en renteontwikkelingen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Voor de beantwoording van deze vraag maken wij een onderscheid naar de uitgaven en de 
inkomsten. 
 
Voor de uitgaven geldt een redelijke mate van voorspelbaarheid. Nieuw beleid of aanpassingen van 
bestaand beleid worden altijd al begrotingswijziging verwerkt in zowel de begroting van het 
lopende jaar als de meerjarenraming van de komende jaren. Afwijkingen tussen de begroting en 
realisatie kunnen bij volgende P&C documenten in overweging worden genomen als reden om de 
begroting bij te stellen en daarmee beter aan te laten sluiten bij de realisatie. 
 
Aan de inkomstenkant volgen wij de ontwikkelingen van Rijksbeleid op de voet. Dit geldt zowel 
voor ontwikkelingen in het gemeentefonds als voor financiering door de Rijksoverheid langs andere 
financieringsstromen. In het algemeen geldt het wettelijke kader dat aanpassingen van beleid door 
de Rijksoverheid (waarvan de uitvoering bij gemeenten ligt) ook door het Rijk gefinancierd dienen 
te worden. 
 
Naast de inkomsten van het Rijk hebben we inkomsten uit gemeentelijke belastingen, rente-
inkomsten en overige inkomsten. De rente-inkomsten zijn op dit moment gedeeltelijk gekoppeld 
aan stortingen in reserves, waardoor er geen sprake is van een resultaateffect indien deze 
opbrengsten lager uitvallen dan verwacht. 
 
In algemene zin kunnen de prognoses in de meerjarenraming robuust worden genoemd, waarbij er 
wel sprake is van een grotere risico op afwijkingen naarmate het jaartal verder weg in de tijd ligt. 
 

 
 
* Vragen met betrekking tot Vergunningen, Veiligheid en Handhaving * 
 
VVD.K.05 Wilhelminatoren 
VRAAG 5 | 1.2 / pagina 6 
 
Zijn de extra kosten voor de calamiteit bij de Wilhelminatoren gedekt binnen bestaande 
calamiteitenreserves of noodbudgetten? 
Daar dit een zeer actueel incidenteel onderwerp is en er nochtans geen bedragen genoemd worden, 
is hier inmiddels al meer over bekend?  
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Kan de portefeuillehouder een indicatie geven wanneer er meer zicht gaat zijn op eventuele kosten 
en de hoogte hiervan? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Op het moment dat inzichtelijk is welke extra kosten van deze calamiteit ten laste van de 
gemeente blijven, zullen wij met een concreet dekkingsvoorstel komen. Binnen onze begroting zijn 
er geen calamiteitenreserves of noodbudgetten beschikbaar, behoudens de post onvoorzien.  
 
De kosten zijn afhankelijk van de intensiteit en de duur van het onderzoek. Sinds begin juni is het 
onderzoek ter plaatse gestart en is op dit moment lopende. Er is nog geen inschatting te maken 
over de feitelijke duur van het onderzoek en de daarmee gemoeid zijnde kosten die voor rekening 
van de gemeente komen.  
 

 
 
VVD.K.06 Toezichthouder ‘Grip op Wonen’ 
VRAAG 6 | 1.4 / pagina 6 
 
De beoogde uitbreiding met een toezichthouder ‘Grip op Wonen’ combineert verschillende 
wettelijke taken.  
Hoe wordt de effectiviteit hiervan gemeten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De toezichthouder zal taken uitoefenen in het kader van de Wet Goed Verhuurderschap, de Wet 
betaalbare huur en de toekomstige huisvestingsverordening. De werkzaamheden vloeien met name 
voort uit meldingen die vanuit inwoners bij de gemeente worden gedaan. Gelet op onze wettelijke 
taak zijn we verplicht deze meldingen op te pakken en uit te lopen. Alle meldingen en 
werkzaamheden worden geregistreerd waardoor ook de effectiviteit kan worden gemeten en waar 
nodig kan worden bijgestuurd op de prioritering van de werkzaamheden.  
 

 
 
VVD.K.07 Aangaande de nieuwe taken afdeling V-VTH 
VRAAG 7 | 1.4 / pagina 6 e.v. 
 
De gemeente ontvangt jaarlijks een bijdrage van € 50.000 in 2025 aflopend tot € 28.000. Dit dekt 
slechts 0,3 fte. De vraag is nu om voor 2026 extra € 27.000 oplopend tot € 43.000 vanaf 2028 bij te 
dragen.  
De verwachting is 0,5 fte nodig te hebben, echter wordt er nu gevraagd voor 0,8 fte, waarom? 
Graag toelichting. 
En waar wordt de € 50.000 van 2025 voor gebruikt die niet is uitgegeven? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De bijdrage vanuit het Rijk (€ 28.000) ziet op de uitoefening van de taken in het kader van de Wet 
goed verhuurderschap en de wet betaalbare huur. Dit behelst om en nabij 0,3 FTE. Door de komst 
van de huisvestingsverordening zal er ook toezicht dienen te worden ingeregeld, wat neerkomt op 
0,5 FTE. Deze taken bij elkaar komen dan uit op 0,8 FTE. De rijksbijdrage wordt ingezet bij de 
invulling van de functie. 
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VVD.K.08 Wet goed verhuurderschap 
VRAAG 8 | 1.4 / pagina 6 en gedeeltelijk 7 
 
Het gaat hier om taken in het kader van de Wet goed verhuurderschap, waarbij het niet 
aantrekkelijk is om een vacature open te stellen.  
Zijn er naast de ‘standaard weg’ van het openstellen van een vacature ook andere mogelijkheden 
onderzocht en welke zijn dan?  
Is het wel nodig om een nieuwe toezichthouder in en aan te stellen?  
Andere (grotere) gemeenten kiezen ervoor om de samenwerking met andere gemeenten te zoeken 
en het meldpunt Wet goed verhuurderschap gelegen in Maastricht voor het toezichthouders rapport 
en het reguliere handhavingstraject vervolgens in te zetten als er misstanden worden 
geconstateerd. Wat maakt dat de gemeente Valkenburg aan de Geul een nieuwe (duurdere) functie 
van toezichthouder nodig acht? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het is op voorhand niet te zeggen dat dit een 'niet aantrekkelijke’ functie is. De verwachting is dat 
hier zeker interesse in zal zijn, mede gelet op het feit dat het een dynamische functie betreft. In 
het verleden is onderzocht om taken uit te besteden door het meldpunt extern te beleggen. Gelet 
op de voortvloeiende werkzaamheden voor de gemeente en de kosten die hiermee gemoeid waren 
is hier niet voor gekozen. Omdat het naast de wettelijke taken in de toekomst ook de 
huisvestingsverordening betreft, is het voorstel om deze taken structureel binnen de gemeente te 
borgen. De toezichthouder die hiervoor wordt aangetrokken zal ook eigenstandig al trajecten 
opstarten (zonder tussenkomst van jurist). Het is niet gezegd dat de invulling van functie zoals 
deze wordt voorgesteld, duurder is dan een andere manier van invulling van de wettelijke taken. 
Juist door de extra taken in het kader van de huisvestingsverordening en de rijksbijdrage ten 
aanzien van de wettelijke taken zorgt dit voor een efficiënte vervulling van taken. 
 

 
 
VVD.K.09 P1 Parkeercontroleurs 
VRAAG 9 | 1.6 / pagina 7 
 
Kosten de genoemde P1 parkeercontroleurs extra geld of vallen deze kosten binnen de 
overeenkomst met P1? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, dit staat los van de twee huidige afzonderlijke overeenkomsten die zijn afgesloten met P1: 
één voor het beheer van het Digitale Parkeerloket en één voor het operationele beheer van 
parkeergarage Aan de Kei. 
 
Op dit moment worden de parkeercontroles uitsluitend uitgevoerd door onze eigen handhavers. Als 
P1 of een andere partij wordt ingezet voor de handhaving, brengt dat extra kosten met zich mee. 
 
Daarbij geldt wel dat zij zich deels ‘terugverdienen’, omdat de fiscale naheffingen op betaalde 
parkeerplaatsen ten goede komen aan de gemeente. Dit geldt echter niet voor parkeerboetes in 
vergunninghouderszones; die opbrengsten gaan naar het Rijk. 
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* Vragen met betrekking tot Economie en Toerisme * 
 
VVD.K.10 Bloemenproject 
VRAAG 10 | 2.1 / pagina 8 
 
Wordt het bloemenproject periodiek geëvalueerd op impact op toerismebeleving of 
ondernemersklimaat? Zo ja, hoe? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, dit wordt niet periodiek geëvalueerd of gemeten. Wel horen en lezen wij veel positieve 
signalen hierover van zowel eigen inwoners, ondernemers als bezoekers. 
 

 
 
VVD.K.11 Grootschalig evenement 
VRAAG 11 | 2.3 / pagina 8 
 
Wat is de maatschappelijke en economische impactanalyse van het beoogde grootschalige 
evenement in 2028?  
Is een kosten-batenanalyse uitgevoerd? 
Kan men aangeven welk grootschalig Evenement in 2028 gepland is? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er is geen maatschappelijke en economische impactanalyse van het beoogde evenement, ook is er 
geen kosten-batenanalyse uitgevoerd. Het evenement is in lijn met de uitgangspunten (DNA van 
Valkenburg aan de Geul) en de vastgestelde Visie VTE. 
 
Het seniorenconvent is reeds vertrouwelijk geïnformeerd hierover. Zodra meer zicht is op de 
haalbaarheid zal ook met de betreffende organisatie afgestemd worden wanneer er in 
openbaarheid over gesproken kan worden. Zijn er tussentijds actuele ontwikkelingen die vragen om 
afstemming, dan zullen wij u hierover vertrouwelijk bijpraten. 
 

 
 
* Vragen met betrekking tot Mobiliteit, Volkshuisvesting en Leefomgeving * 
 
VVD.K.12 Subsidieregeling zelfredzaamheid 
VRAAG 12 | 3.1 / pagina 9 
 
Hoe wordt de doeltreffendheid van de subsidie zelfredzaamheid bij overstromingen gemonitord?  
Is er een terugkoppelmoment ingebouwd? 
Moet de genoemde subsidieregeling zelfredzaamheid door inwoners zelf aangevraagd worden?  
Hoe en wanneer gaat dit gecommuniceerd worden naar de inwoners? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De doeltreffendheid van de subsidie zal op twee manieren worden gemonitord: 
Ten eerste, zal het aantal aanvragen, en de gekozen subsidiabele maatregelen per aanvraag, 
indicatief zijn voor de belangstelling naar de subsidie. Mocht blijken dat deze belangstelling niet 
het verwachte danwel gewenste resultaat geeft dan zal worden ingezet op een actievere 
communicatiecampagne.  
 
Ten tweede zal gedurende de looptijd van de subsidieregeling in bijzondere gevallen 
steekproefsgewijs gecontroleerd worden of de verstrekte gelden ook voor de subsidiabele 
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maatregelen ingezet worden. Dit zou kunnen betekenen dat in incidentele gevallen het geld niet 
wordt besteed zoals voorgeschreven, maar dat risico weegt niet op tegen de extra kosten gemoeid 
met een uitvoeriger subsidietraject. In uitzonderlijke gevallen kan de verstrekte subsidie worden 
teruggevorderd. 
 
Elk kwartaal wordt de subsidieregeling intern beoordeeld. Waarbij met name gekeken wordt naar 
de stand van zaken en het nog te verstrekken subsidieplafond. Eenmaal jaarlijks wordt inzicht 
gegeven aan het NRF, gezien zij als partij de subsidiegelden verstrekt hebben. 
 
Ja, een subsidie dient wettelijk gezien altijd te beginnen met een aanvraag. Inwoners kunnen de 
subsidie zelf aanvragen middels een online aanvraagformulier op de gemeentewebsite. Indien 
inwoners geen gebruik kunnen/willen maken van dit online formulier bestaat de mogelijkheid om 
het analoog in te dienen.  
 
De subsidieregeling zal vanaf eind juli gepresenteerd worden op de gemeentelijke 
informatiekanalen en in de Mazjerang. Per 1 september wordt het aanvraagformulier actief. 
 

 
 
VVD.K.13 Mergelfonds 
VRAAG 13 | 3.2 / pagina 9 
 
Er wordt gevraagd om incidenteel 50.000 euro ter beschikking te stellen en mocht dit onvoldoende 
blijken, dan zullen aanvullende middelen worden gevraagd.  
Met incidenteel wordt ‘af en toe’ bedoeld. Wat betekent dit concreet?  
Wordt hiermee bedoeld dat er nieuwe gelden aan de Raad wordt gevraagd als ‘het potje leeg is’, of 
wordt gevraagd om een jaarlijkse bijdrage?  
Is de genoemde 50.000 euro alleen als ‘fonds’ geraamd, of worden daarmee ook de kosten gedekt 
voor de ‘organisatorische afhandeling’ van aanvragen inzake het Mergelfonds? 
Zijn er ecologische of juridische risico’s verbonden aan de her activering van het Mergelfonds? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Om aan de wens van de raad tegemoet te komen en op korte termijn aan het Mergelfonds invulling 
te geven en anderzijds om in te schatten hoe hoog het structurele benodigde budget zou kunnen 
zijn is nu eerst gekozen voor een incidenteel (in de zin van: eenmalig) bedrag. Op basis van de 
hoeveelheid aanvragen kan het benodigd budget beter ingeschat en aan uw raad voorgelegd 
worden. Het Mergelfonds is bedoeld als instandhoudings- en restauratiefonds voor Mergelgevels 
teneinde de uitstraling van Valkenburg als Mergelstad te bevorderen.  
Er is nu gekeken hoe het Mergelfonds in de toekomst vorm te geven. Dit kan onder bestaande 
subsidieverordeningen, waardoor de heractivering geen specifieke juridische risico's kent. 
Ecologische risico’s van een fonds worden nu niet gezien.  
 

 
 
VVD.K.14 Voorbereiding en sloop schoollocaties 
VRAAG 14 | 3.3 / pagina 9 
 
Vermeld wordt dat de kosten voor sloop(voorbereiding) gedekt worden uit de investeringsreserve 
huisvesting onderwijs.  
Wat betekent dit voor de bestaande nog in gebruik zijnde schoolgebouwen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De sloopvoorbereiding wordt in principe gedekt uit de ontvangen krimpgelden, de grondexploitatie 
of via de anterieure overeenkomst. Mocht daar onverhoopt een tekort op komen, dan kan het 
tekort worden gedekt uit de investeringsreserve huisvesting onderwijs. 
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Op basis van ervaringsgegevens zijn er voldoende middelen beschikbaar om toekomstige 
investeringen in bestaande schoolgebouwen uit te voeren. De investeringsreserve huisvesting 
onderwijs kent op dit moment een stand van € 3,9 miljoen. Daarnaast is er in de begroting een 
structureel budget beschikbaar van € 99.000 in 2025 oplopend tot € 231.000 vanaf het jaar 2028 
waarmee de afschrijvingslasten van een investering kunnen worden gedekt. Er is zodoende geen 
direct gevolg voor bestaande huisvesting. 
 

 
 
VVD.K.15 Exploitatiekosten Beekstraat 13-15 
VRAAG 15 | 3.5 / pagina 10 
 
Hoe wordt de exploitatie van Beekstraat 13-15 geïntegreerd in toekomstige ruimtelijke 
ontwikkelvisies?  
Exploitatiebudget voor Hanos terrein is jaarlijks € 89.000 te indexeren in 2026. Kan men uitleg 
geven hoe en door wie deze kosten worden uitgevoerd  ?  
En wat word bedoeld met Cultuurtechnische kosten ? 
 

Beantwoording namens het college 

 

• De toekomstige ontwikkelingen van gronden en/of opstallen van Beekstraat 13-15 e.o. zijn 
onderwerp van aanstaand onderzoek. Afhankelijk van de uitkomsten van dit onderzoek en 
de uiteindelijke keuzes en ontwikkelingen van de locaties zullen de huidige 
exploitatielasten moeten worden gealloceerd. 

• De exploitatiekosten bestaan uit de volgende onderdelen: 

 
• Dit betreft de kosten voor het beheer en onderhoud van de buitenruimte en de 

groenvoorziening ter plaatse van Beekstraat 13-15 e.o. 
 

 
 
VVD.K.16 Reservering middelen uitvoering Valkenburg-West 
VRAAG 16 | 3.6 / pagina 10 
 
Waarom wordt de genoemde 120.000 euro niet bewaard?  
Kunnen de huidige inzichten gedeeld worden zodat wij kunnen bepalen of het gevalideerd is dat 
deze stelpost vrijvalt? 
 

Beantwoording namens het college 

 

• Bij de behandeling van de kadernota 2023 is besloten om vanaf 2024 een structurele 
stelpost van € 120.000 op te nemen in de begroting voor Valkenburg-West. Deze middelen 
zijn destijds vrijgemaakt ten laste van het begrotingsresultaat, vandaar dat nu wordt 
voorgesteld om deze middelen in 2025 en 2026 vrij te laten vallen ten gunste van het 
begrotingsresultaat in het desbetreffende jaar. Overigens worden structurele budgetten 
nimmer gereserveerd. 
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• Er is nog geen zicht op een uitvoeringsplan voor Valkenburg-West. Het ontbreekt nog aan 
een projectleider die dit oppakt, doordat de daarvoor opengestelde vacature helaas nog 
niet is ingevuld. Wel zijn specifieke planonderdelen (in afstemming met ontwikkelaars/ 
eigenaren) opgepakt, daarvoor worden in 2025 en 2026 echter nog geen uitvoeringskosten 
verwacht voor de gemeente. Budget voor verdere planvoorbereidingskosten zijn wel nog 
beschikbaar. 

 

 
 
VVD.K.17 Uitvoeringsprogramma parkeren 
VRAAG 17 | 3.9 / pagina 11 
 
In de vierde regel staat “dit geven wij nog enige tijd…” onze vraag hierbij is: hoelang is “enige 
tijd”? Graag een nauwkeurigere indicatie hiervan. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Medio september/oktober vindt de eerste evaluatie plaats en worden de resultaten teruggekoppeld 
via een raadsinformatiebrief. Dit biedt inzicht in de effectiviteit van de invoering van 
vergunningparkeren en in eventuele effecten op de omliggende straten waar geen 
vergunningparkeren van toepassing is. 
 
Over het algemeen hanteren wij bij de wijziging of invoering van gereguleerd parkeren (of andere 
aanpassingen in regulering verkeerssituaties) een gewenningsperiode. Daarom zal er begin 2026 – 
één jaar na de invoering van vergunningparkeren in Broekhem-Noord – een tweede evaluatie 
plaatsvinden. 
 

 
 
VVD.K.18 Pilotproject beperken uitspoeling veldwegen 
VRAAG 18 | 3.10 /pagina 11 
 
Welke veldwegen vallen onder deze pilot? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Koelebosj: (vanaf einde Muntweg tot gemeentegrens Eijsden-Margraten) 
Oeverweg’: eerste 300 meter onverharde deel.  
Op een later moment en bij goede resultaten hopelijk alle watervoerende wegen (holle wegen in 
hellend gebied) 
 

 
 
VVD.K.19 Ontzorgingscontract onderhoud gemeentelijke bomen 
VRAAG 19 | 4.1 / pagina 12 
 
Wij hebben getracht de kosten van de ontzorgingscontracten zoals genoemd in 4.1 /4.2/4.3 te 
vinden in de begroting. Deze hebben we niet ontdekt.  
Is het mogelijk deze kosten ook inzichtelijk te maken zodat wij kunnen zien met welk percentage 
alles duurder is geworden? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het ontzorgingscontract Afval & Reiniging wordt op basis van het door het Centraal Bureau voor de 
Statistiek vastgestelde ‘prijsindexcijfer 812 Reiniging (reeks 2021 = 100)’, geïndexeerd met 9,2%. 
Door de standaard indexatie van de regulier beschikbare budgetten met 2,5% resteert 6,7% wat 
resulteert in € 40.000. 
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Het ontzorgingscontract Onderhoud openbaar groen wordt op basis van het door het Centraal 
Bureau voor de Statistiek vastgestelde ‘prijsindexcijfer 4211a Wegen met open verharding (reeks 
2015 = 100)’, geïndexeerd met 3,5%. Door de standaard indexatie van de regulier beschikbare 
budgetten met 2,5% resteert 1,0% wat resulteert in € 6.000. 
 
In de begroting is de informatie op dit detailniveau inderdaad niet terug te vinden. De kosten zijn 
onderdeel van taakveld 5.7 Openbaar groen en (openlucht) recreatie (p. 33. van de begroting 2025; 
voor € 656.000 op een totaalbedrag van € 3.334.000) en taakveld 2.1 Verkeer en vervoer (p. 28 
begroting 2025; voor € 574.000 op een totaalbedrag van € 4.424.000). In deze budgetten zijn 
mogelijk ook nog andere kosten opgenomen, waardoor dit mogelijk niet exact aansluit op de 
bovenstaande berekening. 
 

 
 
VVD.K.20 Ontzorgingscontract onderhoud gemeentelijke bomen 
VRAAG 20 | 4.1 /pagina 12 
 
Waarom zijn deze kosten gestegen en wat wordt het totale kosten plaatje? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De bij het op dit moment in aanbesteding zijnde Ontzorgingscontract Onderhoud gemeentelijke 
bomen horende kostenraming, gaf inzicht in het kostenplaatje dat benodigd is voor het uitvoeren 
van het cyclisch onderhoud aan onze bomen. Hiermee kon geconcludeerd worden dat het regulier 
beschikbare budget ontoereikend is om de werkzaamheden aan onze gemeentelijke bomen uit te 
voeren.  
 
De totale kosten voor één (1) jaar onderhoud cf. ontzorgingscontract worden geraamd op ca.         
€ 317.500. De overige kosten ad € 32.000 betreffende de kosten voor o.a. de jaarlijkse 
boomveiligheidscontrole, de verschillende licentiekosten en de huur van de hoogwerkers t.b.v. de 
werkzaamheden van onze buitendienst aan de knot- en leibomen. 
 

 
 
VVD.K.21 Indexering budgetten groenonderhoud en afval & reiniging 
VRAAG 21 | 4.2 / pagina 12 
 
Waarom zijn deze kosten gestegen en wat wordt het totale kosten plaatje? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De jaarlijkse indexering fluctueert omdat niet op voorhand aan te geven is wat de inflatie 
bedraagt. De regulier beschikbare onderhoudsbudgetten worden jaarlijks standaard met 2,5% 
geïndexeerd. In de meerjarige onderhoudscontracten is vastgelegd dat de prijzen jaarlijks 
geïndexeerd mogen worden conform de CBS StatLine, die betrekking heeft op het betreffende 
vakgebied. Invulling van en berekening middels de hiervoor contractueel vastgelegde formules om 
tot een indexeringspercentage te komen, geven als resultaat een percentage dat hoger is dan de 
standaard indexering op onze reguliere budgetten. Het verschil tussen de jaarlijks berekende en 
onze gehanteerde standaard indexeringspercentage wordt structureel aanvullend gevraagd om de 
kwaliteit van onze openbare ruimte te borgen. 
 
Het kostenplaatje en daarmee het regulier beschikbaar budget voor het ontzorgingscontract Afval 
& Reiniging komt, na indexering, op een totaal van € 639.500. Het ontzorgingscontract Onderhoud 
openbaar groen, na indexering, op € 645.900. 
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VVD.K.22 Actualisatie ontzorgingscontract afval & reiniging 
VRAAG 22 | 4.3 / pagina 12 
 
Waarom zijn deze kosten gestegen en wat wordt het totale kosten plaatje? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De kosten zijn gestegen als gevolg van wijzigingen in de hoeveelheden die betrekking op onder 
andere de ledigingsfrequentie van afvalbakken binnen niveau ‘basis’ en niveau ‘laag’ en het 
toevoegen van de werkzaamheden die noodzakelijk zijn voor het verwijderen van hondenpoep 
binnen niveau ‘basis’.  
 
Op basis van deze noodzakelijke wijzigingen en conform hetgeen bepaald in het bestek, heeft de 
onderhoudsaannemer deze wijzigingen opnieuw mogen afprijzen, wat geleid heeft tot een 
verhoging van de kosten. 
 
Het kostenplaatje en daarmee het regulier beschikbaar budget voor het ontzorgingscontract Afval 
& Reiniging komt, na indexering, op een totaal van € 639.500. Het ontzorgingscontract Onderhoud 
openbaar groen, na indexering, op € 645.900. 
 

 
 
* Vragen met betrekking tot Sport, Cultuur en Recreatie * 
 
VVD.K.23 Openluchttheater 
VRAAG 23 
 
In hoeverre biedt de Kadernota 2025 beleidsmatig en financieel ruimte om – binnen de geldende 
geluidsnormen – het Openluchttheater Valkenburg te ondersteunen bij het realiseren van een 
meerdaagse programmering die het huidige maximum van 12 dagen per jaar overstijgt, en welke 
instrumenten kunnen daartoe als faciliterend worden ingezet door de gemeente? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeente biedt (al diverse jaren) Stichting Openluchttheater jaarlijks de mogelijkheid om 
subsidie aan te vragen voor de exploitatie van het openluchttheater. Met deze subsidie kan de 
stichting een eventueel tekort in de begroting dekken. Deze subsidie (afgerond € 60.000) staat 
gereserveerd op de jaarlijkse begroting.  
 
Verder loopt het onderzoek nog naar juridische mogelijkheden voor verruiming van de bestaande 
kaders en wat daarvoor aanvullend ook dient te gebeuren. Hierover kunnen wij nu nog geen 
duidelijkheid geven. 
 

 
 
VVD.K.24 Cultuurbeleid 
VRAAG 24 | 4.4 / pagina 13 
 
In hoeverre is de beoogde cultuurcoach verbonden aan bestaande culturele netwerken in de 
gemeente? 
Er is een incidenteel bedrag nodig ter grootte van € 551.000 voor de periode 2026-2028 voor een 
Cultuur Coach voor de periode van 3 jaar, en € 315.000 inzake kunst in openbare ruimte.  
Dat zou betekenen dat de Cultuur Coach € 183.666,67 per jaar ter beschikking heeft of jaarlijks 
verdiend? Graag een toelichting. 
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Beantwoording namens het college 

 
Vooralsnog wordt uw Raad alleen voorgesteld om vooruitlopend op de behandeling van het 
beleidsstuk alvast voor te sorteren op de financiële component. Dit zodat in oktober wij u ook een 
financieel haalbaar voorstel kunnen doen. Pas op dat moment zal de besluitvorming over de inhoud 
plaatsvinden en worden de gereserveerde middelen ook definitief gelabeld en zal uw Raad ook 
voorgesteld worden om deze vrij te geven voor de uitvoering.  
 
Omdat uw Raad wel reeds tussentijds geïnformeerd bent over het concept-cultuurbeleid en wij 
ondertussen ook zicht hebben op het concept uitvoeringsprogramma (en de kosten), hebben wij nu 
al een tipje van de sluier opgelicht van de inhoud.  
 
De cultuurcoach zal de verbinding zoeken met de culturele stichtingen en verenigingen in de 
gemeente en aansluiten op bestaande initiatieven indien wenselijk/mogelijk.  
 
Om het cultuurbeleid voor de periode 2026 – 2028 uit te kunnen voeren is er € 551.000 aan 
incidentele middelen nodig: dit is niet alleen het salaris van de cultuurcoach, dit is het geraamd 
bedrag voor het totale uitvoeringsprogramma.  
 
Van de in totaal € 551.000 aan benodigde incidentele middelen wordt er € 315.000 gedekt uit de 
Reserve Kunst in de Openbare Ruimte. Dit bedrag komt dus niet nog bovenop de genoemde 
€ 551.000. 
 

 
 
VVD.K.25 Kunstgrasveld inclusief LED-verlichting S.V. Geuldal 
VRAAG 25 | 4.6 / pagina 13 
 
a. Is er al zicht op de hoogte van de kosten van het onderzoek van het externe onderzoeksbureau? 

Graag een indicatie. 
b. Wat is de “complexiteit” inzake de aanleg van een kunstgrasveld inclusief LED-verlichting op 

het sportcomplex van SV Geuldal? 
Kunt u specifiek uitleggen wat deze (mogelijke) problemen zijn?  
Koerst men hiermee al af op een niet haalbare kaart? Graag zien we een gedetailleerd antwoord 
waarom het “complex” is. 

c. Wat zal vervolgens de opdracht zijn voor het adviesbureau?  
Welke kosten brengt dit adviesbureau met zich mee en welk adviesbureau zal dit gaan 
oppakken? Graag zien we een duidelijke omschrijving van de opdracht van het adviesbureau. 

d. Waarom wordt er niet voor gekozen om ook de aanbesteding, zoals in de motie gelijktijdig te 
laten lopen zoals bij de velden van Berg ’28 en VV Walram?  
Wij zien hier geen problemen in ontstaan. 

e. Met betrekking tot de stelling dat het inundatiegebied van de Geul, kadastrale 
eigendomssituatie en voorwaarde Waterschap Limburg aangaande kunstgras de situatie 
eveneens complex maken de vraag of het college dit niet ook al in november 2024 inzichtelijk 
had toen onze raad deze motie heeft ingediend? 
De kadastrale eigendomssituatie is al eerder getoetst bij perceeleigenaren volgens onze 
informatie. 

 

Beantwoording namens het college 

 
a. De verwachte kosten zijn € 15.000. Hier zijn middelen voor beschikbaar.  
b. Ten tijde van de oplevering van het rapport 'Quick scan huisvesting SV Geuldal’ begin 2021 

is aangegeven dat het wellicht mogelijk is om het natuurgrasveld van SV Geuldal te 
vervangen voor een kunstgrasveld, maar dat er veel 'mitsen en maren’ zijn vanwege risico’s 
bij hoog water, doordat de locatie is gelegen in het inundatiegebied en de meanderzone 
(erosiegevoeligheid) van de Geul. Om te voorkomen dat de kunstgras-infill bij hoog water 
wegspoelt, zou het veld verhoogd moeten worden aangelegd (i.v.m. waterberging). 
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Bovendien moeten de voorwaarden vanuit Waterschap Limburg aangaande de aanleg van 
een kunstgrasveld worden getoetst en zal er een bodemonderzoek moeten plaatsvinden. 

Middels onderzoek moet duidelijk worden welke extra interventies noodzakelijk zijn om tot 
bestek voorbereiding en aanbesteding over te gaan. De verwachting is dat, ook gezien de 

lopende gesprekken inzake de kadastrale eigendomssituatie, het externe onderzoeksbureau 
het adviesrapport in het vierde kwartaal van 2025 zal opleveren. 

c. Om over te gaan naar een kunstgrasveld inclusief LED-verlichting op het sportcomplex van 
SV Geuldal zal in kaart moeten worden gebracht of deze ontwikkeling haalbaar is in de 
leefomgeving. De opdracht is dus om de haalbaarheid op in ieder geval de hierboven 
benoemde aspecten in kaart te brengen.  De verwachte kosten zijn € 15.000. 

d. Het aanbestedingstraject met betrekking tot VV Walram & VV Berg '28 en de 
voorbereidingen inzake SV Geuldal worden separaat opgepakt, omdat het vervangen van de 
kunstgrastoplaag binnen onze organisatie belegd is bij de afdeling cultuurtechniek (beheer 
sportcomplexen) en een nieuw te realiseren kunstgrasveld een beleidswijziging betreft die 
in verleden vanuit SOB werd getrokken. 

e. Bij de oplevering van het rapport 'Quick scan huisvesting SV Geuldal’ in 2021 is de 
complexiteit voor de aanleg van een kunstgrasveld bij SV Geuldal benoemd. 

 

 
 
VVD.K.26 Kunstgras toplagen VV Walram en VV Berg ‘28 
VRAAG 26 | 4.7 / pagina 13 
 
Wat is de verhouding tussen investering en verwachte maatschappelijke waarde bij de vervanging 
kunstgrasvelden VV Walram en VV Berg '28? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Uit de inspectie is gebleken dat de vervanging van de kunstgrasvelden bij VV Walram en VV Berg '28 
noodzakelijk is voor het beoefenen van de sportfunctie op de velden. Wat hiermee de verhouding 
zou zijn tussen investering en verwachte maatschappelijke waarde is lastig te duiden.  
 
Laten we in ieder geval voorop stellen dat het een investering is in gezondheid, cohesie, 
duurzaamheid en lokale economie. De échte winst zit in het samenspel van deze factoren, die 
samen de leefbaarheid versterken.  
 

 
 
VVD.K.27 Geulpark promenade 
VRAAG 27 | 4.8 /pagina 13 
 
In de laatste regel wordt gesproken over het nog beschikbare budget met betrekking tot Geulpark 
promenade. Hoe hoog is dit budget? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het beschikbare budget bedraagt op dit moment € 60.500. Naast de kosten voor de promenade, 
zullen hier eerst nog de laatste kosten voor herstel van het wandelpad achter de Geulvijver, in de 
beemden, op geboekt worden. Hoeveel budget beschikbaar zal zijn voor de aanpak van de 
promenade, is op dit moment dan ook nog niet aan te geven. 
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* Vragen met betrekking tot Onderwijs * 
 
VVD.K.28 Ondersteuning zorgplicht: Decentralisatie-uitkering bibliotheekwerk 
VRAAG 28 | 5.2 / pagina 15 
 
Zijn er prestatie-indicatoren gekoppeld aan de besteding van de decentralisatie-uitkering 
bibliotheekwerk? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De prestatie – indicatoren zijn nu nog niet geformuleerd, maar deze zullen wel worden 
geformuleerd. Op dit moment vindt er nog overleg plaats over het in te dienen plan en het 
zorgvuldig afstemmen van de indicatoren op de inhoud en doelstellingen van het plan. 
 

 
 
* Vragen met betrekking tot Sociaal Domein * 
 
VVD.K.29 Odensehuis Valkenburg aan de Geul 
VRAAG 29 | 6.3 / pagina 16 
 
Hoe verhoudt het beoogde Odensehuis zich tot het bestaande aanbod van welzijnsvoorzieningen 
voor ouderen in de regio? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het is een toevoeging aan het bestaande aanbod van welzijnsvoorzieningen. In het Odensehuis 
kunnen mensen met (beginnende) dementie en hun mantelzorgers terecht voor al hun vragen op 
het gebied van dementie. Zij hoeven daarvoor niet meer bij de diverse welzijns- en zorgaanbieders 
afzonderlijk aan te kloppen. Deze komen samen in het Odensehuis. Denk hierbij o.a. aan het 
Steunpunt Mantelzorg, Envida en Sevagram. 
 

 
VVD.K.30 Onderzoek verhoging inkomensgrenzen minimaregelingen 
VRAAG 30 | 6.5 / pagina 17 
 
Wordt het onderzoek naar de verhoging van inkomensgrenzen minimaregelingen ook gebruikt om 
beleidsalternatieven op te stellen? Zo ja, welke? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In het onderzoek worden de (financiële) gevolgen doorgerekend van een aantal scenario’s wat 
betreft het te voeren minimabeleid. Dit betreft:  
 
Scenario 0: Huidige situatie  
Scenario 1: Inkomensgrenzen voor volwassenregelingen naar 130% Wsm,  
Scenario 2: Inkomensgrenzen voor kindregelingen naar 140% Wsm,  
Scenario 3: Combi van scenario 1 en 2, dus volwassenregelingen naar 130% Wsm en kindregelingen 
naar 140%.  
 
Op basis van deze scenario’s worden door BMC conclusies getrokken en een aantal aanbevelingen 

gedaan. Deze kunnen gebruikt worden bij het maken van mogelijke beleidskeuzes in de toekomst. 

Op dinsdag 24 juni neemt BMC uw raad mee in de belangrijkste bevindingen van het onderzoek. 

Zoals aangegeven in de kadernota komen wij in de programmabegroting 2026 met een definitief 

voorstel, inclusief een eventuele doorvertaling.  



 

Versie 1.01 d.d. 19 juni 2025 

Kadernota 2025 en Jaarverantwoording 2024 37 Technische vragen en beantwoording 

* Vragen met betrekking tot Duurzaamheid en Milieu * 
 
VVD.K.31 Duurzaamheid 
VRAAG 31 | 7.1 / pagina 18 
 
Hoe is de verhouding tussen lokale middelen en Rijksbijdragen in het uitvoeringsprogramma 
Duurzaamheid? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Middels de verschillende SPUK-regelingen van het Rijk heeft het programma Duurzaamheid 
€ 3.100.000 ter beschikking. Er worden € 130.000 gevraagd aan lokale middelen. Dit betreft 4% van 
het totale budget van het uitvoeringsprogramma. 
 

 
VVD.K.32 Energieloket 
VRAAG 32 | 7.2 / pagina 18:  
 
Welke concrete maatregelen zijn er al genomen om de zichtbaarheid van het energieloket te 
vergroten?  
Is er de verwachting dat er meer gelden beschikbaar gesteld moeten worden om burgers bewust te 
maken van het bestaan van dit loket?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Om de zichtbaarheid van het energieloket te vergroten is gecommuniceerd via de gemeentelijke 
socials, de Mazjerang en is een artikel op de website geplaatst. Het energieloket was fysiek 
gevestigd in het klimaathuis te Maastricht, maar die gemeente heeft een opdracht verstrekt aan 
het CNME om daar energieadvies te gaan geven. Aangezien wij niet zomaar een opdracht kunnen 
gunnen zijn we niet meer in de gelegenheid om daar gebruik van te maken. Op dit moment wordt 
het loket enkel digitaal aangeboden. Doel is om 1 januari 2026 een nieuwe dienst in de lucht te 
brengen die zichtbaarder en bereikbaarder is.  
 

 
VVD.K.33 Verduurzaam Je Huis 
VRAAG 33 | 7.4 / pagina 18 
 
Waarom/met welke reden wil de gemeente kiezen om actief te blijven communiceren met 
betrekking tot “Verduurzaam je huis” terwijl er geen budgetten meer zijn? Kan het genoemde 
bedrag ad 15.000 euro niet gereserveerd worden voor meer noodzakelijke kosten of maatwerk? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Communicatiecampagnes zijn noodzakelijk gebleken om interesse en deelnemers te werven voor 
het project. Zo heeft de campagne bij de kick-off in 2022 geleid tot meer dan 200 aanmeldingen. 
Daarna is de animo gedaald, waarbij tussentijdse campagnes wel steeds tot nieuwe deelnemers 
hebben geleid. Inwoners niet meer activeren/informeren leidt waarschijnlijk tot stagnatie van 
deelnemers en het project, waarmee het succes van het project stil kan komen te liggen. Van de 
eerder voor het project vrijgemaakte middelen kan in 2025 nog een nieuwe campagne, mét 
kortingsregeling (op energieadviezen), worden opgestart (start campagne verwacht juni 2025). 
Deze korting bleek in 2022 succesvol dus hopelijk is dat opnieuw zo. Echter vanaf 2026 zullen extra 
middelen nodig zijn voor communicatie willen we deelnemers blijven enthousiasmeren. Daarmee 
kan dan opnieuw een nieuwe kortingsregeling of vergelijkbare incentive worden overwogen. 
Maatwerk, wat daaronder ook verstaan mag worden, is lastig in verband met gelijk behandelen van 
inwoners/deelnemers. De aangeboden gemeentelijke geldlening biedt ook de mogelijkheid 
eventuele (extra) kosten te financieren en daarmee dus niet ineens te hoeven uitgeven. 
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VVD.K.34 Solar carports en Opwek Energie op Rijksgronden (OER) 
VRAAG 34 | 7.5 / pagina 18 
 
Zijn de warmteprogramma’s en solar carports afgestemd op de netcapaciteit en regionale RES-
doelen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In het warmteprogramma (uiterlijke vaststelling december 2026) wordt de actuele netcongestie 
meegenomen. Daarnaast wordt (seizoens)opslag daar waar mogelijk onderzocht, zodat lokale 
opwek niet aan het net teruggeleverd wordt en juist in de winter functioneel is. Tevens biedt 
opslag de kans om de energie opwek rendabeler te laten zijn ondanks het wegvallen van de 
salderingsregeling. Voor solarcarports wordt specifiek gekeken naar terreinen waar voldoende 
afnemers rondom gevestigd zijn, zodat direct verbruik van de gerealiseerde opwek bewerkstelligd 
wordt. 
 

 
 
VVD.K.35 Dekkingsvoorstel Grondstoffenplan 
VRAAG 35 | 7.8 / pagina 19  
 
Voorstel stijging afvalstoffenheffing vanaf 2026 met 2 % tot maximaal 5 % te laten stijgen. Dat zou 
dus kunnen betekenen , in het slechtste geval, dat de heffing jaarlijks met 5% zou kunnen stijgen? 
Gezien de hoge lasten voor de inwoners zou 2% acceptabel zijn met een mogelijke  indexering vanaf 
2027. Er is geen marge van 2 naar 5. 
Graag uitleg. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Bij de behandeling van de kadernota 2024 heeft uw raad ingestemd met een jaarlijkse 
tariefstijging van de afvalstoffenheffing met 3% vanaf 2025. Op basis van de huidige vastgestelde 
kaders en inzichten is een aanvullende verhoging noodzakelijk om de structurele stijging van de 
kosten als gevolg van het grondstoffenplan op te kunnen vangen. 
 
In deze kadernota is het voorstel opgenomen om het tarief van de afvalstoffenheffing jaarlijks te 
verhogen met 5% vanaf 2026 in plaats van de vastgestelde 3%. Het is aan uw raad om al dan niet in 
te stemmen met ons voorstel. Indien uw raad niet akkoord met ons voorstel, zal er alternatieve 
dekking gevonden moeten worden. Hierbij vinden wij het wel nog van belang om te vermelden dat 
het tarief in onze gemeente nog ruim onder het provinciaal gemiddelde ligt. 
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* Vragen met betrekking tot Financiën & Overhead * 
 
VVD.K.36 Renteopbrengsten schatkistbankieren 
VRAAG 36 | 9.4 / pagina 23 
 
Is er een scenarioanalyse uitgevoerd voor het effect van renteveranderingen op schatkistbankieren 
en de reservepositie? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In de kadernota 2024 is voorgesteld om de renteopbrengsten te koppelen aan een tweetal 
stortingen in de reserves: de investeringsreserve strategische projecten en de bestemmingsreserve 
grondbeleid en realisatie woningbouwprojecten. Een renteverandering in negatieve zin heeft 
hierdoor geen effect op het begrotingsresultaat maar wel een negatieve invloed op de hoogte van 
de storting in deze reserves. Een renteverandering in positieve zin heeft hierdoor wel een positief 
effect op het begrotingsresultaat maar geen invloed op de hoogte van de storting in deze reserves. 
 
Voor de volledigheid merken wij op dat wij in onze begroting en de meerjarenraming voor de jaren 
2025 t/m 2028 rekening houden met een renteopbrengst van respectievelijk € 820.000, € 640.000, 
€ 460.000 en € 438.000. Hiervan wordt een structureel bedrag van € 438.000 gestort in de 
investeringsreserve strategische projecten en het resterende bedrag wordt toegevoegd aan de 
bestemmingsreserve grondbeleid en realisatie woningbouwprojecten. De genoemde ramingen zijn 
gebaseerd op actuele inschattingen van het rentepercentage. 
 

 
 
VVD.K.37 Bijstelling belastingopbrengsten ozb 
VRAAG 37 | 9.2 / pagina 32 
 
Wordt de bijstelling van de ozb-opbrengst verdisconteerd in een herijking van de 
belastingdrukstrategie? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Op basis van het coalitieakkoord is vastgehouden aan een 3%-stijging van de Ozb-opbrengsten. Deze 
bijstelling van de Ozb-opbrengst heeft geen invloed op de belastingdruk. Deze druk is bepaald op 
de gemiddelde WOZ-waarde en het Ozb-tarief. 
 

 
VVD.K.38 Privacy officer 
VRAAG 38 | 10.3 / pagina 24 
 
Het gaat in dezen om het aannemen van een privacy officer (PO).  
 
a. Hoe komt de accountant erbij dat er sprake zou zijn van ongeoorloofde rolvermenging als de 

CISO de taken van een PO uitvoert? 
 
De rol van CISO moet zien op de juiste implementatie van informatiebeveiliging in de organisatie. 
De rol van Privacy officer ziet op de implementatie en naleving van organisatorisch privacy beleid. 
Deze twee functies kunnen in elkaars verlengde liggen, mits de CISO voldoende verstand heeft van 
zowel informatiebeveiliging als privacy.  
 
Ongewenste rolvermenging zou alleen plaatsvinden als de FG (onafhankelijk toezichthouder binnen 
de organisatie) de rol van PO of CISO in combinatie met FG zou uitvoeren. In dat geval zou er sprake 
zijn van ‘de slager die zijn eigen vlees keurt’ en pas op dat moment is er sprake van ongeoorloofde 
rolvermenging. Zeker in een kleinere gemeente kan het voordelig zijn om de rol van PO en CISO te 
combineren en daar is géén juridisch beletsel voor.  
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b. Wil men met voorafgaande constatering in het achterhoofd alsnog een aparte structurele 

functie voor PO creëren? Zo ja, waarom? 
c. Als ja, verwacht de gemeente Valkenburg dat 0,5 FTE niet te weinig is?  
 
Zeker gezien de voorzichtige constatering dat bij de jaarverantwoording op het gebied van privacy 
nog de nodige stappen gezet moeten worden (zie onder meer een privacy beleid uit 2018-2020 dat 
gepubliceerd is op de website van de gemeente).  
 
Alsook overwegende dat de PO op het gebied van AI en niet te stuiten (toekomstige) implementatie 
en gebruik daarvan in de organisatie de nodige stappen zal moeten zetten.  
 

Beantwoording namens het college 

 
a. Het college doet geen uitspraken over de wijze waarop de externe onafhankelijke accountant 

tot haar adviezen komt. De accountant is aanwezig bij de raadscommissie AZM op maandag 
23 juni 2025 om een toelichting te geven op het accountantsrapport bij de controle van de 
Jaarverantwoording 2024. Wij doen u de suggestie om uw vraag bij die gelegenheid zelf aan de 
accountant te stellen. 

b. Het college houdt vast aan het voorstel zoals dat is opgenomen in de Kadernota; 
c. De uitvoering van de onderwerpen die u noemt ligt niet alleen bij deze nieuwe functie. De 

formatie van 0,5 fte is gebaseerd op de invulling van deze functie in samenwerking met de 
buurgemeente en een verdeling van de beschikbare capaciteit. 

 

 
VVD.K.39 Bijstelling budget juridische kosten 
VRAAG 39 | 10.7 / pagina 25 
 
Het gaat in dezen om verhoging voor het budget aan juridische kosten.  
Wat maakt dat de kosten stijgen?  
Ziet dat met name op de inhuur van externe bureaus, advocaatkosten, of proceskosten?  
Zijn de kosten voor de juristen in dienst van de gemeente hier ook in meegenomen?  
Het feit dat besluiten van de gemeente beter beargumenteerd moeten worden als uitvloeisel van de 
in werking getreden Woo en de wederpartij (meestal de burger) spreekwoordelijk meer kruit heeft 
om mee te schieten, maakt niet dat zaken per sé complexer worden. De van toepassing zijnde 
wetgeving blijft namelijk hetzelfde.  
Is het niet beter om gezien de landelijke wens om minder met inhuurkrachten bij de overheid te 
werken (waar de inhuur van advocaten ook onder valt), de al maar ‘slimmer wordende burger’ en 
(daaruit voortvloeiend) een mogelijke toename van het aan Woo-verzoeken en complexe zaken, 
verstandig om in plaats van het juridisch budget te verhogen ten bate van externen, het budget ten 
bate van de werving van eigen op het juiste niveau geschoold personeel, of scholing van eigen 
personeel te besteden, zodat zij op het gevraagde niveau kunnen functioneren?  
Ofwel, kan het geld in plaats van extern, niet beter intern besteed worden om zo kosten te 
reduceren en duurzaam kennis in huis te hebben en te houden. Zo nee, waarom niet?  
 

Beantwoording namens het college 

 
De kosten stijgen doordat er een aantal omvangrijke, complexe juridische dossiers (lopende en/of 
verwacht) zijn. Het betreft civiele procedures, waarbij procesvertegenwoordiging verplicht is en 
bestuursrechtelijk ingewikkelde dossiers, waar specialistische kennis voor vereist is. De kosten 
hebben met name betrekking op advocaatkosten. De kosten hebben geen betrekking op juristen in 
dienst van de gemeente. 
  
Woo-verzoeken worden niet door externen behandeld. Er is voldoende geschoolde kennis in huis om 
de verzoeken te behandelen. Slechts in uitzonderlijke gevallen wordt externe hulp ingeval van een 
bezwaarschrift of beroepsprocedure ingeschakeld. 
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* Overige vragen * 
 
VVD.K.40 Media 
VRAAG 40 
 
Kan het college informatie geven over de huidige situatie en de toekomst vorming streekomroep en 
zo ja welke?  
Hoe is de bestuursstructuur ingericht? Zijn er nog knelpunten? Zo ja, welke? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Momenteel fungeert Heuvelland Vandaag als productiepartner televisie voor de SLOV. Het 
overkoepelende bestuur van Heuvelland Vandaag is tot heden daarnaast de initiator van het bij 
elkaar brengen van alle lokale omroepen in het Heuvelland (Meer Vandaag, 3Heuvelland, SLOV), 
om samen een gedegen Heuvelland-blok te kunnen vormen richting de vorming van de 
streekomroep 77 die samen met RTV Maastricht moet worden opgericht. Dat leek een lange tijd 
overwegend goed te gaan, ook in samenwerking en met hulp van kwartiermaker van de Stichting 
Nederlandse Lokale Publieke Omroepen (NLPO). Sinds april 2025 is de gemeente echter weer in 
gesprek met Heuvelland Vandaag en SLOV omdat de samenwerking enige strubbelingen kent. Die 
gesprekken lopen momenteel en zodra daar conclusies uit kunnen worden getrokken wordt de 
gemeenteraad daarover geïnformeerd. De burgemeester is betrokken bij deze gesprekken en houdt 
de situatie nauwlettend in de gaten. 
 

 
 
VVD.K.41 BONUSVRAAG  
 
Vermogensontwikkeling /overzicht financiële situatie gemeente Valkenburg aan de Geul 
De Valkenburgse VVD heeft een overzicht gemaakt van de vermogensontwikkeling 2020 t/m 2024: 

  
Deze ontwikkeling is goed en geeft de nodige ruimte voor de komende jaren. 
Nu de toekomst echter uitermate onzeker is en de val van het kabinet het nog ingewikkelder maakt 
is het vooral de vraag hoe de landelijke meerjarenbegroting er uit gaat zien. 
Wij stellen voor om voor Valkenburg aan de Geul een bestemmingsreserve te openen onder de 
noemer “Risico toekomstige uitkeringen Gemeentefonds”. 
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Waarbij wel de opmerking dat dit inhoudelijk moet worden afgestemd met de accountant en de 
provincie in verband met de vraag of dit wettelijk is toegestaan. 
Door nu een deel van de algemene reserve over te boeken naar de bestemmingsreserve “Risico 
toekomstige uitkeringen Gemeentefonds” heb je de mogelijkheid om toekomstige tegenvallers uit 
het gemeentefonds op te vangen via vrijval uit deze reserve waardoor je in ieder geval structureel 
tot een sluitende begroting over meerdere jaren kunt komen. 
Graag reactie op dit voorstel. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeenteraad heeft op 11 december 2023 de Nota Reserve- en Voorzieningenbeleid 2024 
vastgesteld. In de presentatie (bijlage bij de raadsstukken) staat o.a. een verwijzing naar 
bijgevoegde passage uit het accountantsverslag m.b.t. toepassing van egalisatiereserves: 
 
Wij benadrukken echter dat bestemmingsreserves niet zijn bedoeld als structureel egalisatie-
instrument voor de exploitatie. 
 
Aangezien dit advies van de accountant verwerkt is in het door de raad vastgestelde beleidskader, 
zou het instellen van een nieuwe reserve voor dit doel niet logisch zijn. Het structureel sluitend 
maken van de begroting door middel van onttrekkingen uit deze reserve is volgens het BBV niet 
toegestaan. 
 
Wel kennen we binnen de begroting een stelpost ‘ontwikkeling accres’, die bedoeld is om het 
risico, zoals u dat ook signaleert, te ondervangen. In de begroting 2025 is deze stelpost opgenomen 
voor een bedrag van € 200.000 en voor de jaarschijven 2026 en verder wordt dit bedrag ieder jaar 
met € 25.000 verhoogd. Bij het opstellen van de ontwerpbegroting 2026 wordt de hoogte van de 
stelpost opnieuw beoordeeld. 
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Raadsfractie CDA 
 
Technische vragen bij de Kadernota 2025 
 
Informatieve vragen Kadernota 2025 
 
 
CDA.K.01  
Pagina 6 – Zijn hybride voertuigen voor de handhaving niet beter, anders zijn we volledig 
afhankelijk van het elektriciteitsnet? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De bedoeling is om inderdaad over te gaan op twee hybride voertuigen.  
 

 
 
CDA.K.02  
Pagina 7 – Waaruit worden de mogelijke inzet van P1-parkeercontroleurs bekostigd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In algemene zin worden de opbrengsten vanuit parkeren en de kosten die samenhangen met 
parkeren aan elkaar gekoppeld. Onze gemeente kent een egalisatiereserve parkeerexploitatie, 
waar de voor- en nadelen van de parkeerexploitatie mee worden verrekend. Voor de eventuele 
bekostiging van deze inzet zal dus in eerste instantie naar de exploitatie van parkeren worden 
gekeken. 
 
Op dit moment is dit echter nog niet aan de orde. In de kadernota is enkel opgenomen dat de 
mogelijkheid voor het aanstellen van parkeercontroleurs tijdens piekmomenten wordt onderzocht. 
Pas nadat dit is onderzocht, kan er mogelijk een kostenberaming worden gemaakt en voorgelegd. 
 

 
 
CDA.K.03  
Pagina 8 – Kan vertrouwelijk worden medegedeeld over welk grootschalig evenement het hier gaat? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het seniorenconvent is reeds vertrouwelijk geïnformeerd hierover. Het evenement is in lijn met de 
uitgangspunten (DNA van Valkenburg aan de Geul) en de vastgestelde Visie VTE. Zodra meer zicht 
is op de haalbaarheid zal ook met de betreffende organisatie afgestemd worden wanneer er in 
openbaarheid over gesproken kan worden. Zijn er tussentijds actuele ontwikkelingen die vragen om 
afstemming, dan zullen wij u hierover vertrouwelijk bijpraten. 
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CDA.K.04  
Pagina 9 – Hoe zit het met de sloop van de voormalige school in Houthem? 
Mochten extra kosten worden gedekt uit de investeringsreserve huisvesting onderwijs, zit hier dan 
nog wel genoeg geld in voor o.a. de basisschool in Sibbe? 
 

Beantwoording namens het college 

 

• Voor de voormalige schoollocatie Houthem wordt momenteel (opnieuw) ontwikkelproces 
opgezet, nadat eerdere planontwikkelingen door respectievelijk Van Hier Wonen en Wonen 
Zuid niet tot uitvoering zijn gekomen. Er wordt bij de nieuwe ontwikkeling (vooralsnog) 
ingezet op overdracht van de gronden inclusief opstallen, zodoende niet gesloopt en 
daarmee niet bouw- en/of woonrijp. De ontwikkelende partij is aan zet voor de sloop. Dit 
heeft zijn weerslag op het eventuele grondbod van een ontwikkelende partij; 

• De sloopvoorbereiding wordt in principe gedekt uit de ontvangen krimpgelden, de 
grondexploitatie of via de anterieure overeenkomst. Mocht daar onverhoopt een tekort op 
komen, dan kan het tekort worden gedekt uit de investeringsreserve huisvesting onderwijs. 
Op basis van ervaringsgegevens zijn er voldoende middelen beschikbaar om toekomstige 
investeringen in bestaande schoolgebouwen uit te voeren. De investeringsreserve 
huisvesting onderwijs kent op dit moment een stand van € 3,9 miljoen. Daarnaast is er in 
de begroting een structureel budget beschikbaar van € 99.000 in 2025 oplopend tot 
€ 231.000 vanaf het jaar 2028 waarmee de afschrijvingslasten van een investering kunnen 
worden gedekt. 
Er is zodoende geen direct gevolg voor bestaande huisvesting.    

 

 
 
 
CDA.K.05  
Pagina 10 – Wordt er op dit moment al onderzoek naar gedaan naar de toekomst van de locatie 
Beekstraat 13-15 of moet men hier nog aan beginnen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Verkennend hebben er al een aantal gesprekken plaatsgevonden. De toekomstige ontwikkelingen 
van gronden en/of opstallen van Beekstraat 13-15 e.o. zijn onderwerp van aanstaand onderzoek. 
Hiertoe wordt momenteel gewerkt aan een projectbrief, waarmee, na goedkeuring, een 
projectteam aan de slag zal gaan.  
 

 
 
CDA.K.06  
Pagina 11 – Aan welke viertal extra snelheid remmende maatregelen wordt hier gedacht? En waarom 
wordt eraan gedacht deze weg van 70 naar 50 in te richten? Is dat bij deze weg nodig? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het verlagen van de snelheid van 70 naar 50 past in het mobiliteitsbeleid en de wegcategorisering. 
Dit had geen prioriteit maar vanuit de omgeving heeft de gemeente afgelopen jaar meldingen 
ontvangen over onveilige situaties en te hard rijden op de Hekerweg. Het combineren van 
werkzaamheden geeft de gemeente de uitgelezen kans nu toch de verkeersveiligheid te vergroten 
door een viertal drempelplateaus aan te brengen.  
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CDA.K.07  
Pagina 11 – Kunt u in enkele duidelijke zinnen uitleggen wat die nieuwe onderhoudstechniek is? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Bestaande halfverharding egaliseren en volledig overlagen met 10cm Schist (dit is erosiebestendige 
halfverharding). Deze erosiebestendige laag is taai doch waterdoorlatend en voorkomt dat water 
vat krijgt op de erosiegevoelige fundering. 
 

 
 
CDA.K.08  
Pagina 12 – Wat is op dit moment het bedrag dat we besteden aan onderhoud gemeentelijke bomen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De kosten voor o.a. de jaarlijkse boomveiligheidscontrole, de verschillende licentiekosten en de 
huur van de hoogwerkers t.b.v. de werkzaamheden van onze buitendienst aan de knot- en 
leibomen, bedragen € 32.000. 
 
De eenmalige, losse onderhoudsopdracht in 2025 is als gevolg van de in 2024 onaanvaardbaar 
verklaarde aanbesteding gegund voor een bedrag van € 228.500. Dit bedrag was echter ook al niet 
voorhanden binnen het regulier beschikbaar budget voor 2025, maar is vanwege de noodzaak tot 
start van het cyclisch onderhoud, aangevuld door het afromen van posten als “Overige 
Groenvoorzieningen” en “Maatregelen Natuur en Landschap”, alsook het beschikbare budget vanuit 
het Groenbeleidsplan voor het duurzaam in stand houden van onze bomen. 
 

 
 
CDA.K.09 
Cultuurbeleid – Hoe kunt u nou geld van ons vragen aangaande het cultuurbeleid, daar waar het 
gaat over de structurele en incidentele component, terwijl we nog geen onderliggend beleid hebben 
vastgesteld? Hoe weten we dan of dit het juiste bedrag is en wordt uitgegeven aan de zaken die wij 
als gemeenteraad belangrijk vinden? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Hoewel het inhoudelijke beleid pas in het najaar aan de gemeenteraad wordt voorgelegd, is het 
van belang om in de kadernota nu al financiële ruimte te reserveren. Dit voorkomt dat uitvoering 
vertraging oploopt zodra het beleid is vastgesteld en zorgt ervoor dat er tijdig dekking beschikbaar 
is binnen de begroting. Door nu te reserveren, tonen we bestuurlijke zorgvuldigheid en 
transparantie: we anticiperen op toekomstige keuzes zonder op deze vooruit te lopen. De 
reservering is dan ook nadrukkelijk onder voorbehoud van inhoudelijke besluitvorming door de raad 
en biedt de flexibiliteit om, na vaststelling van het beleid, direct over te gaan tot uitvoering. 
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CDA.K.10 
Pagina 14 – Over welke complexiteit heeft u het als het gaat over de aanleg van een kunstgrasveld 
bij SV Geuldal? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Ten tijde van de oplevering van het rapport 'Quick scan huisvesting SV Geuldal’ begin 2021 is 
benoemd dat het wellicht mogelijk is om het natuurgrasveld van SV Geuldal te vervangen voor een 
kunstgrasveld, maar dat er veel 'mitsen en maren’ zijn vanwege risico’s bij hoog water doordat de 
locatie is gelegen in het inundatiegebied en de meanderzone (erosiegevoeligheid) van de Geul. Om 
te voorkomen dat de kunstgras-infill bij hoog water wegspoelt, zou het veld verhoogd moeten 
worden aangelegd (i.v.m. waterberging). Bovendien moeten de voorwaarden vanuit Waterschap 
Limburg aangaande de aanleg van een kunstgrasveld worden getoetst en zal er een 

bodemonderzoek moeten plaatsvinden. Middels onderzoek moet duidelijk worden welke extra 
interventies noodzakelijk zijn om tot bestek voorbereiding en aanbesteding over te gaan. De 

verwachting is dat, ook gezien de lopende gesprekken inzake de kadastrale eigendomssituatie, het 

externe onderzoeksbureau het adviesrapport in het vierde kwartaal van 2025 zal opleveren. 
 

 
 
CDA.K.11  
Pagina 15 – Daar waar het gaat over de stickerronde centrum Valkenburg, gaat het dan ook over 
plakkaten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Ja, zolang deze aangebracht zijn op gemeentelijk eigendom en deze daar niet thuishoren. 
 

 
 
CDA.K.12  
Pagina 19 – ‘Mogelijk dat naar aanleiding van de keuzes met betrekking tot deze 
communicatiestrategie een potentiële financiële claim ontstaat in de toekomst’. Aan wat voor soort 
claim moeten wij dan denken? Gaat het daar over een eventuele formatie uitbreiding? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De aard van deze claim heeft betrekking op fysieke communicatiematerialen (briefmaterialen, 

flyers, posters, etc.), het creëren van digitale communicatiematerialen (zoals video's) en de 

bijkomende verspreidingskosten. Mogelijke inhuur van iemand die dit gaat verzorgen kan uit de 

CDOKE SPUK van de Rijksoverheid bekostigd worden en zal tevens tijdelijk van aard zijn. 

 

 
 
CDA.K.13  
Pagina 19 – Hoe verhoudt zich de verhoging van het tarief afvalstoffenheffing, jaarlijks vanaf 2026, 
met de belasting capaciteit? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De belastingcapaciteit stijgt hierdoor van 105,33% naar 105,94%. In de ontwerpbegroting wordt dit 
toegelicht in de paragraaf weerstandvermogen en risicobeheersing. 
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CDA.K.14  
Pagina 24 – Om hoeveel uitbreiding FTE gaat het aangaande de formatie helpdeskmedewerker ICT? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit betreft 1 fte. 
 

 
 
CDA.K.15  
Pagina 24 – Wordt bij de structurele uitbreiding formatie financieel advies ook nadrukkelijk gekeken 
of het subsidiemanagement hierin een rol kan krijgen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, het onderwerp subsidiemanagement is niet meegenomen als argument in de overwegingen die 
hebben geleid tot dit voorstel. De mogelijkheden voor het binnenhalen van subsidies worden per 
onderwerp door de betreffende (inhoudelijk) beleidsmedewerker meegewogen. Daarmee is dit 
integraal onderdeel van de werkzaamheden in het primair proces. 
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Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2024 

 
 

Raadsfractie Algemeen Belang (AB) 
 
Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2024 
 
AB.J.01 Financiën en overhead  
 
Waarom is er sprake van een nadelig verschil van € 637.000 op de post onvoorzien, terwijl in de 
begroting slechts € 100.000 is opgenomen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Binnen de systematiek van het opstellen van onze jaarverantwoording is het gebruikelijk om 
afwikkelingsverschillen van oude jaren en de mutaties op de post dubieuze debiteuren te 
verwerken op deze post. Omdat de analyse op deze posten alleen bij de jaarverantwoording wordt 
uitgevoerd, is dit niet zichtbaar in de tussentijdse P&C producten zoals de kadernota of 
najaarsnota. 
 
De onderstaande tekst is een bewerking van de toelichting zoals opgenomen op pagina 139 van de 
jaarverantwoording 2024: 
 
Op het taakveld 0.8 onvoorziene uitgaven en onvoorziene inkomsten is er per saldo sprake van een 
nadeel van € 637.000. In de bijgestelde begroting is een post van € 36.000 opgenomen voor 
afwikkelingsverschillen uit voorgaande jaren. De werkelijk uitgaven bedragen € 381.000, waarvan 
€ 272.000 betrekking heeft op het sociaal domein. Dit is een nadelig verschil van € 418.000 
(verschil tussen € 36.000 voordelig en € 381.000 nadelig, met € 1.000 afrondingsverschil). 
Daarnaast heeft ook een dotatie aan de voorziening dubieuze debiteuren plaatsgevonden van 
€ 219.000. In totaal is daarmee € 418.000 + € 219.000 = € 637.000 verklaard. 
 

 
 
AB.J.02 VVTH  
 
Waarom zijn het beleidsplan VVTH en de versterking omgevingsveiligheid 2024 doorgeschoven naar 
2025? Wat is hiervoor de reden, mede gezien de reserveringen van resp. € 15.000 en € 3.000? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Eind 2024 is opdracht gegeven voor het opstellen van een nieuw VVTH-Beleidsplan. Dit traject om 

te komen tot een nieuw, gedragen plan, heeft een doorlooptijd van een half jaar. In 2024 is 

hiermee een start gemaakt en in 2025 wordt het plan opgeleverd. Dit heeft erin geresulteerd dat 

de kosten die gemoeid zijn met dit traject met als resultaat het beleidsplan, zijn verdeeld over 

2024 en 2025. 

 

Het bedrag van € 3.000 betreft middelen die door de Rijksoverheid (via het gemeentefonds) 

beschikbaar zijn gesteld in de septembercirculaire van 2020 in het kader van de versterking van de 

omgevingsveiligheidsdiensten. 
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AB.J.03 Economie en toerisme (blz. 31) 
 
Waarom is van de € 50.000 aan gereserveerde middelen voor herijking van het evenementenbeleid 
in 2024 slechts € 15.000 uitgegeven? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit traject loopt nog. Helaas is gedurende het traject de projectleider ziek uitgevallen en is 
hierdoor vertraging opgelopen. Daarmee schuiven ook de eventueel aanvullend te maken kosten 
mee door. 
 

 
 
AB.J.04 Economie en toerisme (blz. 31) 
 
Graag een toelichting op het negatieve saldo van het bedrijvenloket van circa € 1.014.000. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit betreft de tabel op pagina 14 van de Jaarverantwoording. Uit deze tabel blijkt dat er sprake is 
van € 3.343.000 aan uitgaven op het taakveld 3.3 Bedrijvenloket en bedrijfsregelingen en 
€ 2.329.000 aan inkomsten die vallen binnen dit taakveld. Per saldo is er daarmee sprake van 
€ 1.014.000 meer aan uitgaven dan inkomsten. 
 
Uit de tabel op pagina 124 blijkt dat de gerealiseerde uitgaven € 107.000 hoger zijn dan begroot en 
de gerealiseerde inkomsten € 77.000 hoger zijn dan begroot, waarmee het saldo € 30.000 afwijkt 
ten opzichte van de begroting na wijziging. De inhoudelijke toelichting op deze afwijkingen staat 
ook opgenomen op pagina 124. 
 
Het bedrag waar u naar verwijst zegt op zichzelf niet zoveel. Daar waar de uitgaven op een 
taakveld hoger zijn dan de inkomsten op dat taakveld vindt de financiering plaats vanuit de 
algemene dekkingsmiddelen (zoals toegelicht op pagina 47 en 48 van de Jaarverantwoording 2024). 
 

 
 
Programma mobiliteit, volkshuisvesting en fysieke leefomgeving 
 
AB.J.05 Valkenburg-West 
 
Waarom resteert er eind 2024 nog € 150.000 aan projectgeld, terwijl het conceptadvies van de 
kwartiermakers is opgeleverd? Wat is de oorzaak van deze onderbesteding? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit bedrag is beschikbaar voor nadere uitwerking van de visie tot een concreter uitvoeringsplan. Dit 
was niet alleen voor het advies van de kwartiermakers. 
 
Er is nog geen zicht op een uitvoeringsplan voor Valkenburg-West. Het ontbreekt nog aan een 
projectleider die dit oppakt, doordat de daarvoor opengestelde vacature helaas nog niet is 
ingevuld en er nog geen andere capaciteit hiervoor beschikbaar is gemaakt.  
 
Wel zijn specifieke planonderdelen opgepakt, daarvoor worden in 2025 en 2026 echter nog geen 
uitvoeringskosten verwacht. Budget voor verdere planvoorbereidingskosten zijn wel nog 
beschikbaar. Wij hopen dit traject in de tweede helft van 2025 weer te kunnen oppakken indien er 
alsnog een projectleider geworven wordt. 
 



 

Versie 1.01 d.d. 19 juni 2025 

Kadernota 2025 en Jaarverantwoording 2024 51 Technische vragen en beantwoording 

 
 
AB.J.06 Projectleider opvanglocaties: 
 
In kadernota 2024 en begroting werd een projectleider vastgoed opvanglocaties opgenomen. Deze 
functie blijkt in 2024 niet te zijn ingevuld. Wat is hiervan de reden? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De werkzaamheden zoals voorzien voor de functie van projectleider vastgoed opvanglocaties zijn in 
2024 en tot heden uitgevoerd door een integrale projectgroep, aangevuld met externe inhuur. In 
2024 (b)leek de druk minder hoog om in nieuwe locaties te voorzien waardoor nog geen kosten 
gemaakt zijn. Inmiddels is dit achterhaald en moet veel werk worden voorzet om te voorzien in 
opvanglocaties voor onze gemeente. Daar waar externe inhuur daartoe noodzakelijk is, worden 
deze kosten in 2025 hierop in rekening gebracht. 
 

 
 
AB.J.07 Starterslening (blz. 19) 
 
Graag inzichtelijk maken hoe vaak gebruik is gemaakt van de starterslening. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Sinds de invoering van de starterslening zijn in totaal 19 leningen aangevraagd bij de gemeente en 
16 leningen verstrekt door Svn (stand van zaken 16.06.2025). 
  

Jaar Toewijzingsbesluit gemeente Verstrekte lening Svn 

2021 1 1 

2022 5 4 

2023 9 9 

2024 4 2 

20251) 0 0 

Totaal 19 16 

1. In 2025 is tot nu toe geen starterslening aangevraagd. 
 

 
Programma sport, cultuur en recreatie 
 
AB.J.08 Kwiek Beweegroute (blz. 22) 
 
Wij hebben als AB al eerder aangegeven dat dit initiatief enkel betrekking heeft op Valkenburg, 
maar niet verder wordt opgepakt in de overige kernen. Wat is hiervan de reden? Bewegen in de 
buitenlucht onder begeleiding is belangrijk, zeker voor de ouderen onder ons. Bovendien geeft het 
verbinding tussen de deelnemers onderling. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het initiatief rondom de aanleg van de eerste ‘KWIEK Beweegroute’ binnen de gemeente zit in de 
afrondende fase. Naar verwachting zal de KWIEK Beweegroute, in samenwerking met Sevagram, 
het bureau KWIEK en de gemeente, in het derde kwartaal van 2025 worden opgeleverd waarna 
bovenstaande partijen met elkaar ervaringen uitwisselen over het algemeen gebruik van deze 
nieuwe beweegroute. De gemeente is voor nu niet voornemens om in andere kernen ook een 
‘KWIEK Beweegroute’ aan te leggen, omdat hier geen capaciteit voor beschikbaar is.  
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AB.J.09 Speelruimteplan Valkenburg aan de Geul 2024-2028 (blz. 24) 
 
Graag een update met betrekking tot de gehouden participatiebijeenkomsten. Wordt dit nog breder 
uitgezet binnen de andere kernen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De participatiebijeenkomsten van 6 november 2024, aangaande de speeltuin aan de Mauritiussingel 
Schin op Geul en de Schoolstraat Sibbe, zijn redelijk bezocht. We hebben hier, zeker met de inzet 
van beide kernoverleggen, veel input kunnen ophalen voor de nieuwe speeltuinen. 
 
De participatiebijeenkomst van 7 mei 2025 in Vilt was minder bezocht dan de bijeenkomsten in 
2024, maar hebben uiteindelijk wel voldoende inbreng opgebracht om mee te nemen in het nieuwe 
ontwerp. Zowel voor de reguliere speeltuin, als de natuurspeeltuin. 
 
De participatiebijeenkomsten op 14 mei 2025, aangaande de speeltuin aan de Beckerswei Sibbe en 
de Valkenburgerstraat Berg, zijn wisselend bezocht. Waar in Sibbe weer genoeg interesse was en 
de nodige zaken zijn opgehaald, was het aantal bezoekers in Berg 0. 
 
Welke speeltuinen in 2026 aangepakt gaan worden en te starten met participatie, is op dit moment 
nog niet ingevuld.  
 
De uitvoeringsplanning voor de korte termijn is als volgt: 
Speeltuinen Valkenburgstraat, Berg / Beckerswei, Sibbe / Nachtegaalstraat, Vilt 
Week 26-28 Opstellen voorlopig ontwerp, kostenraming en presentatieprent. 
Hierop volgt het publiceren van het voorlopig ontwerp om de inwoners de kans te geven hun 
bevindingen kenbaar te maken. 
Speeltuinen Mauritiussingel, Schin op Geul / Schoolstraat, Sibbe 
Week 28-30 Technische uitwerking. Hierop volgt de aanbesteding van het werk om een uitvoerend 
aannemer te contracteren. 
 

 
 
AB.J.10 Programma sociaal domein (blz. 31)  
 
Mooi om te lezen dat de inzet van de POH Jeugd is uitgebreid van 20 naar 28 uur. In de 
jaarverantwoording is te lezen dat er nu meer tijd is voor spreekuren en afstemming in het sociaal 
team jeugd. Wordt dit nog geëvalueerd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Ja. Ieder kwartaal vindt er een voortgangsgesprek plaats met ZIO. Daarnaast wordt de inzet van de 
POH jeugd gemonitord middels de monitoringstool die we gebruiken voor het sociaal domein. 
 

 
AB.J.11 Onderzoek inkomensgrenzen minimaregelingen: 
 
Waarom is het in 2024 geplande onderzoek naar de inkomensgrenzen van de minimaregelingen niet 
uitgevoerd, ondanks gereserveerde middelen (€ 20.000)? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit onderzoek is eind 2024 gestart en wordt nu afgerond. Op dinsdag 24 juni vindt een bijeenkomst 
plaats waarin BMC uw raad meeneemt in de belangrijkste resultaten en bevindingen van het 
onderzoek. 
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AB.J.12 Ongehinderd 
 
Waarom is het project 'Ongehinderd' doorgeschoven naar 2025? Graag toelichting op reden van 
uitstel 
 

Beantwoording namens het college 

 
Omdat het nieuwe beleid gemeenschapshuizen meer tijd in beslag heeft genomen dan wij in eerste 
instantie voor ogen hadden. 
 

 
 
AB.J.13 Wijkaanpak Broekhem-Noord (blz. 30) 
 
Stavaza. Is inmiddels kwartiermaker aangesteld? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Ja, de kwartiermaker is op 1 juni 2025 gestart. Na de zomer zal ook met de gemeenteraad een 
sessie worden gepland om te spreken over de wijkenaanpak Broekhem-Noord. 
 

 
 
AB.J.14 Programma bestuur en ondersteuning  
 
Graag een nadere inhoudelijke toelichting op het nadelig verschil van € 126.000 binnen dit 
programma. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het nadelige verschil binnen het programma Bestuur en Ondersteuning wordt voornamelijk 
veroorzaakt door een nadelig verschil van € 112.000 op het taakveld 0.2 Burgerzaken. 
 
De doorbelaste loonkosten zijn € 162.000 hoger dan begroot. De kosten ontwikkeling 
dienstverlening zijn € 45.000 lager dan begroot, dit voordeel is aan de projectreserve toegevoegd. 
Tenslotte zijn er overige verschillen van € 5.000.  
 
Op het taakveld 0.1 Bestuur is een nadelig verschil van € 14.000. De doorbelaste loonkosten zijn 
€ 55.000 hoger dan begroot. De begrote opleidingskosten (€ 10.000) op het product 
bestuursondersteuning en griffie zijn niet besteed, de kosten voor de accountantscontrole zijn 
€ 13.000 lager dan begroot. Tenslotte zijn er overige verschillen van € 18.000 positief. 
 

 
 
AB.J.15 Paragraaf Onderhoud Kapitaalgoederen (blz. 65) 
 
Er wordt aangegeven dat de realisatie voorzien is in de zomerperiode van 2025. Maar dit moet zijn 
dat de start voorzien is in de zomerperiode, want de verbouwing gaat wel een paar maanden duren. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De daadwerkelijke geplande start staat vooralsnog op 1 september 2025. De aannemer is onlangs 
bekend geworden.  
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AB.J.16 Onderhoud kapitaalgoederen  
 
Kan worden toegelicht waarom de inhuur voor de gebouwenvisie in 2024 niet tot uitvoering is 
gekomen, ondanks de reservering van middelen (€ 14.869)? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gebouwenvisie is wel tot uitvoering gekomen en vastgesteld tijdens de raadsvergadering van 
23 maart 2025. De gereserveerde middelen worden in 2025 ingezet voor de nadere uitwerking van 
de gebouwenvisie.  
 

 
 
AB.J.17 Bedrijfsvoering (blz. 71) 
 
In de jaarverantwoording lezen we dat de opleidingsbudgetten ten volle worden benut. Mooi! Dit is 
niet bij elke gemeente of bedrijf het geval. Investeren in medewerkers is belangrijk voor het 
behoudt van medewerkers. We zien echter ook dat dit budget wordt overschreden, waar komt dit 
door? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Door het college is vastgesteld om de opleidingskosten te begroten op basis van het landelijk 
gemiddelde. De begrote opleidingskosten van onze gemeente zijn hierdoor bepaald op € 1.398 per 
medewerker. In de praktijk zijn de bestede opleidingskosten uitgekomen op € 1.434 per 
medewerker. Wij werken met een concernbreed opleidingsbudget en hanteren geen individueel 
maximaal te besteden bedrag per medewerker. Dit betekent dat er op basis van behoefte en 
ontwikkeldoelen flexibel kan worden ingespeeld op opleidingsvragen binnen de organisatie. 
 
De lichte overschrijding van het budget komt met name doordat we bewust hebben geïnvesteerd in 
organisatiebrede ontwikkeltrajecten, functiegerichte opleidingen én vaardigheidstrainingen. De 
investering  draagt bij aan de persoonlijke groei van medewerkers en versterkt tegelijkertijd de 
wendbaarheid en toekomstbestendigheid van onze organisatie. We vinden het belangrijk om niet 
alleen te investeren in kennis, maar ook in vaardigheden die nodig zijn in een veranderende 
werkomgeving. 
 

 
 
AB.J.18 Bedrijfsvoering (blz. 71) 
 
Er is sprake van een forse stijging van het verzuim. Wat zijn hiervoor de onderliggende oorzaken en 
welke maatregelen zijn getroffen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het landelijk verzuimpercentage van alle gemeenten is 6,7%. Er is geen sprake van een forse 
stijging van het verzuim bij onze gemeente; ons percentage daalde van 6,6% in 2023 naar 6,4% in 
2024. De relatief hoge cijfers worden vooral veroorzaakt door enkele langdurige ziektegevallen. We 
blijven inzetten op preventie, tijdige begeleiding en duurzame inzetbaarheid om verzuim verder te 
beperken. 
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AB.J.19 Bedrijfsvoering (blz. 71) 
 
Graag een toelichting op de vertraging van de ICT-projecten, in het bijzonder waar deze afwijken 
van de ambities zoals opgenomen in de kadernota 2024. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Onze organisatie is volop aan de gang met de uitvoering van punten zoals die zijn genoemd in 
onderdeel 4.8.8 van de Kadernota 2024. De uitkomsten van het onderzoek hebben inzichtelijk 
gemaakt dat het gaat om een omvangrijk programma, dat we zorgvuldig en in de juiste volgorde 
dienen te doorlopen. Enkele onderdelen zijn om die reden iets naar achteren geschoven, zoals de 
concrete acties die de bewustwording over informatieveiligheid binnen de organisatie vergroten. 
 

 
 
AB.J.20 Overzicht incidentele baten en lasten per programma  
 
Waarom zijn er in 2024 nog kosten geboekt (€ 51.000) voor de organisatiescan, terwijl in andere 
passages wordt gesteld dat deze reeds in 2021 is afgerond? Graag opheldering over dit verschil. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De rapportage organisatiescan is inderdaad in 2021 door Bureau Berenschot afgerond en in februari 
2022 door uw Raad vastgesteld. De daarin vervatte aanbevelingen hebben geleid tot implementatie 
via een intern organisatietraject ("Panta Rhei") en een bestuurlijk traject met uw Raad, College en 
ambtelijke vertegenwoordiging. De kosten uit 2024 zien op deze implementatietrajecten, 
voortvloeiende uit de organisatiescan. 
 

 
 
AB.J.21 Projectgelden van 2024 naar 2025 bedrag 1.297.149 
 
We zijn nu medio 2025 welke werkzaamheden zijn nu al uitgevoerd en welke staan gepland voor de 
2e helft van dit jaar? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit betreft het overzicht op pagina 115 van de Jaarverantwoording 2024, waar in totaal 
36 verschillende incidentele projectbudgetten staan opgenomen. Binnen de gestelde termijn van 
de beantwoording van deze technische vragen is het niet mogelijk om op elk individueel budget in 
te gaan. Wel kunnen we deze vraag gedeeltelijk beantwoorden. 
 
Voor de volgende projectbudgetten is de uitvoering en de besteding op dit moment afgerond of 
nagenoeg afgerond: 

• Bouwhistorisch onderzoek Grotestraat Centrum 31; 

• Kerkenvisie; 
 
Voor de volgende projectbudgetten is de uitvoering voorzien in de 2e helft van 2025, waarbij de 
verwachting is dat de middelen volledig worden besteedt: 

• Onderzoek formatie en toekomst buitendienst; 

• Fiets- en voetgangersbrug Polfermolen; 

• Verduurzaming waarschuwingsborden en wegwijzers; 

• Onderzoek optimalisatie VRI’s centrum; 

• Maatregelen verkeersveiligheid invalswegen; 

• Inhuur extern personeel parkeerbeleidsplan; 

• Opstellen raamcontract parkeergarage 
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Specifiek voor het mobiliteitsplan volgt een evaluatie en een bijstelling van het meerjaren-
uitvoeringsplan. Dit heeft invloed op de volgende projectbudgetten: 

• Monitoring intensiteit verkeer; 

• Monitoring parkeerdata; 

• Stimulering duurzaam reisgedrag; 

• Campagnes verkeersgedrag; 

• Onderzoek ontvlechten fietsers en wandelaars; 

• Onderzoek kwaliteit troittoirs en wandelvoorzieningen; 

• Verbetering verkeersveiligheid fietsers; 

• Onderhoud en renovatie voetpaden 
 

 
 
AB.J.22 Accountantsverslag 
 
Betreffende het accountantsverslag de opmerking over het aanbestedingsbeleid komt nu voor het 3e 
jaar achter elkaar weer terug, welke acties worden hierin ondernomen. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De naleving van het inkoop- en aanbestedingsbeleid wordt zowel ondersteund door de adviseur 
inkoop- en aanbesteding als door de controles vanuit de Rechtmatigheid, die worden uitgevoerd 
door de medewerker Rechtmatigheid en AO/IC. Daarnaast zijn wij gestart met het project 
contractbeheersing en contractmanagement, dat mede tot doel heeft om het zicht op de lopende 
overeenkomsten en te vergroten en daarmee nog beter in beeld te krijgen wanneer welke 
aanbestedingen plaats dienen te vinden. Het college zet daarmee de ingeslagen weg voort. 
 
Met betrekking tot de bevindingen in het accountantsverslag willen wij wel opmerken dat de 
dossiers die zijn opgenomen veelal betrekking hebben op dossiers waar een onderhandse 
aanbesteding had moeten plaatsvinden, dus onder het drempelbedrag van Europese aanbesteding. 
Daarmee is de controle over 2024 met een striktere norm uitgevoerd dan in voorgaande jaren. 
 
In het controleprotocol 2024, vastgesteld bij raadsbesluit van 16 december 2024, staat op pagina 9 
vermeld dat afwijkingen onder het drempelbedrag van Europese aanbesteding geen gevolgen 
hebben voor de verklaring over de rechtmatigheid. Wij hebben de accountant verzocht om toe te 
lichten waarom in het accountantsverslag een andere grondslag is gehanteerd. De accountant heeft 
naar aanleiding van deze vraag aangegeven dit te zullen toelichten in de raadscommissie AZM op 
23 juni 2025. 
 

 
 
AB.J.23 Accountantsverslag 
 
Gaarne overzicht van de urenbesteding van de accountant van het jaarverslag 2023 vergelijken met 
2024. 
 

Beantwoording namens het college 

 

Overzicht gerealiseerde uren 2023 2024 Verschil 
Externe accountant 33 29 -4 
Supervisor/Manager 84 152 68 
Assistent accountants 360 318 -42 
Totaal 477 499 22 
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Raadsfractie Valkenburgse Senioren Partij (VSP) 
 
Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2024 
 
 
VSP.J.01 Vergunningen, Veiligheid, Toezicht en Handhaving 
 
a. Hoeveel Boa’s zijn er op dit moment in Valkenburg a/d geul? 
b. Hoeveel zijn er belast met parkeren en parkeervergunningen? 
c. Er worden in 2024 maar 950 naheffingsaanslagen parkeerbelasting opgelegd. Graag willen wij 

cijfers ontvangen over aantallen controles, aantal boetes op betaalde parkeerplaatsen en 
vergunninghouders plaatsen, aantal seponeringen, aantal bezwaarschriften enz. Wij nemen dit 
keer geen genoegen met het antwoord dat er te weinig tijd voor is om dit uit te zoeken. Wij 
stellen deze vraag nu al een aantal jaren. En tot nu toe hebben wij nooit cijfers gezien. 

d. Kunt U aangeven hoeveel men bezig is geweest met ondermijning? 
 

Beantwoording namens het college 

 
a. 9 boa's en 1 coördinator 
 
b. allemaal 

 

c. In 2024 werden de volgende aantallen interventies (processen-verbaal en waarschuwingen en 

waarnemingen in CityControl vastgelegd door de BOA's: 

Aantal interventies     Percentage 

Combibon sanctie 1795   10% 

Waarschuwing 475   3% 

Waarneming 14729   80% 

Fiscale naheffing 1324   7% 

Eindtotaal 18323   100% 

        

Combibonnen: Aantallen 

Parkeervergunningen 705 

Overige parkeer-overtredingen 981 

Afval 6 

Verkeersovertredingen 87 

Natuurlijke behoefte doen 1 

Illegaal kamperen 9 

Openbare dronkenschap 2 

Niet tonen ID-bdwijs 3 

Vuurwerk 1 

totaal 1795 

  

 

In 2024 werden er in totaal 1121 buiten beter meldingen ontvangen, waarvan er 1082 door het 

cluster Handhaving werden behandeld.  
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categorie     

parkeeroverlast 886 55% 

Overlast 529 33% 

afval 60 4 % 

Milieu 35 2% 

Bouwen en Milieu 19 1% 

groen 5 0,5% 

Administratief VTH 12 1% 

VTH → OR 39 2,5% 

Overig 36 2% 

eindtotaal 1621 100% 

 

d. Handhavers hebben voornamelijk een signalerende functie ten aanzien van ondermijning. Die 
informatie delen zij met de adviseurs Openbare Orde en Veiligheid.  
 

 
 
VSP.J.02 Risk Factory 
 
Onze gemeente heeft een aanjagersrol om het concept Risk Factory naar Zuid-Limburg te halen. Dit 
project valt onder de Veiligheidsregio. Wie is de Financier hiervan? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het opzetten van de Business-case is gefinancierd door de provincie Limburg. Na realisatie zal 
financiering plaatsvinden door Veiligheidsregio Zuid-Limburg (financiering door gemeenten), door 
private partijen en andere overheidspartijen.  
 

 
 
VSP.J.03 Bewaakte fietsenstalling 
 
Tijdens de afgelopen periode is de haalbaarheid van een bewaakte fietsenstalling onderzocht. Wat 
zijn de resultaten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Middels een stage-opdracht is een eerste verkenning uitgevoerd naar de realisatie van een 
bewaakte fietsenstalling. De resultaten van dit onderzoek zijn echter te summier om een goed 
onderbouwd voorstel te kunnen doen. 
 
Op dit moment wordt een verdiepend onderzoek uitgevoerd naar een geschikte locatie in het 
centrum van Valkenburg. Daarbij wordt tevens een maatschappelijke kosten-batenanalyse (MKBA) 
opgesteld, zodat direct inzichtelijk is wat de bewaakte fietsenstalling zal kosten en wat deze 
(maatschappelijk) zal opleveren. 
 

 
  



 

Versie 1.01 d.d. 19 juni 2025 

Kadernota 2025 en Jaarverantwoording 2024 59 Technische vragen en beantwoording 

 
VSP.J.04 Precariobelasting overige onderdelen 
 
De gerealiseerde baten betreft 10.000 euro wat valt hieronder? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Onder de precariobelasting overige onderdelen wordt een directe belasting geheven ter zake van 
het hebben van voorwerpen onder, op of boven voor de openbare dienst bestemde gemeentegrond. 
De grondslag hiervoor is de Verordening precariobelasting overige onderdelen 2024 (en de 
bijbehorende tarieventabel), zoals vastgesteld door de gemeenteraad in de raadsvergadering van 
11 december 2023 (agendapunt C.22 Tarievenbesluiten 2024 gemeentelijke belastingen). 
 

 
 
VSP.J.05 Marktgelden 
 
Kunt u aangeven wat de marktgelden voor centrum Valkenburg en wat voor de kern Berg bedragen. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gerealiseerde opbrengsten voor marktgelden in 2024 zijn als volgt: 
Berg en Terblijt: €    534 
Valkenburg:        € 1.718 
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VSP.J.06 Woo-verzoeken 
 
Het aantal Woo verzoeken is in 2024 afgenomen t.o.v. 2023. Graag willen wij weten over welke 
onderwerpen deze 34 Woo verzoeken zijn ingediend. En hadden deze WOO-verzoeken betrekking op  
bezwaarprocedures of niet? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Overzicht Woo-procedures 2024: 
  
Overeenkomst bouwplan Sibbe IJzeren 
Parkeerplaats Emmaberg 
Bouw Greenwall Mussenput 
Overeenkomst monitoring gemeentegrot 
RIE Gemeentegrot 
Verhouding gemeente benzinestations 
Klooster Boslust 
Voorzitter commissie bezwaarschriften 
Klimaatonderzoek gemeentegrot 
Handhavingscijfers 
Overeenkomst Fugro 
Hof van Reinald 
Verkeersmaatregelen Daalhemerweg 
Reclame exploitatie 
Ontgassing 
Klimaatonderzoek gemeentegrot 
Toeslagen affaire 
Bomenbeleidsplan 
Hof van Reinald 
Hof van Reinald 
Hof van Reinald 
Inspectieplicht 
Forensenbelasting 
OLT 
OLT 
Graafstraat 
Woonwagenstandplaatsen 
Woonwagenstandplaatsen 
Woz beschikkingen 
Kabelschade 
Vergunning Plenkertstraat 
Noodverordeningen 
Toeslagenaffaire 
Koningswinkelstraat 
  
Het is niet precies te zeggen hoeveel verzoeken betrekking hebben op een bezwaarprocedure. 
Soms is er namelijk wel een Woo-verzoek ingediend, maar geen bezwaar ingediend. Bij het 
indienen van een Woo-verzoek hoeft de verzoeker geen belang te hebben of stellen. Ook komt het 
voor dat in het kader van een beroepsprocedure (civielrechtelijk of bestuursrechtelijk) een Woo-
verzoek wordt ingediend. Er zijn een twintigtal verzoeken die in verband kunnen gebracht met een 
juridische procedure. Het gaat dan om de verzoeken onder de nummers: 1, 3, 4, 5, 7, 9, 11, 12, 
13, 16, 18, 19, 20, 21, 23, 24, 25, 26, 27, 34. 
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Raadsfractie PGP 
 
Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2024 
 
 
De raadsfractie PGP heeft geen technische vragen ingediend bij de Jaarverantwoording 2024. 
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Raadsfractie VVD 
 
Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2024 
 
Informatieve vragen Jaarverantwoording 2024 
 
* Algemene vragen * 
 
VVD.J.01  
VRAAG 1 | Pagina 6 
 
De wijziging van de programma-indeling in de Najaarsnota 2024 wijkt af van de primaire begroting. 
Hoe wordt de vergelijkbaarheid en consistentie over jaren gewaarborgd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De vergelijkbaarheid en consistentie is onder andere gewaarborgd op het niveau van de 
taakvelden, zoals die zichtbaar zijn opgenomen in de begroting en in de jaarverantwoording. 
Binnen de verslaggevingsvoorschriften voor gemeenten (het BBV) en andere landelijke richtlijnen 
rondom gemeentefinanciën zijn daarnaast waarborgen ingebouwd voor de vergelijkbaarheid, zowel 
over de jaren maar bijvoorbeeld ook de vergelijkbaarheid tussen verschillende gemeenten. 
 
Wij verwijzen u hiervoor naar de website www.findo.nl (waarbij Findo staat voor Data Financiën 
Decentrale Overheden). 
 

 
 
* Vragen met betrekking tot Vergunningen, Veiligheid en Handhaving * 
 
VVD.J.02  
VRAAG 2 | Pagina 8 
 
De toename van jeugdige ondermijners wordt benoemd; zijn er prestatiedoelstellingen gekoppeld 
aan de campagne “Veilig Uitgaan”? Zo ja, welke? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De campagne 'Veilig uitgaan’ betreft een preventieve campagne om een veilige uitgaansomgeving 
voor jongeren te bevorderen. De campagne richt zich op het bewustmaken van jongeren van hun 
eigen gedrag en risico's die hiermee gepaard kunnen gaan. Gelet op de doelstelling van de 
campagne en het preventieve karakter, zijn hier geen prestatiedoelstellingen aan gekoppeld. 
 

 
 
VVD.J.03  
VRAAG 3 | Pagina 8 ACT! Interventieteam 
 
Wat zijn de resultaten van het inzetten van het ACT! althans heeft er al een  (eerste) evaluatie 
plaatsgevonden omtrent de kosten/baten?  
Wie houdt toezicht op het ACT! en de rechtmatige inzet van de bevoegdheden van de benoemde 
toezichthouders?  
Is er voldoende kennis- en kunde om te kunnen beoordelen of het gebruik van een bepaalde 
bevoegdheid de proportionaliteits- en subsidiariteitstoets doorstaat?  
Zo ja, waar is die taak belegd?  
Zo nee, zijn er dan geen onacceptabele risico’s voor het privacy recht van betrokkenen die 
onderwerp zijn van onderzoek?  
Welke maatregelen zijn er genomen om risico’s tot een minimum te beperken?  

http://www.findo.nl/
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Beantwoording namens het college 

 
In 2024 is het ACT! Maastricht-Heuvelland opgestart en heeft het team 9 operationele maanden 
gehad. Over 2024 heeft een evaluatie plaatsgevonden maar hierbij is het te vroeg om de kosten en 
baten afweging te kunnen maken.  
 
De toezichthouders die voor het ACT! werkzaam zijn, zijn afkomstig uit de diverse gemeenten en 
dan ook in dienst bij de betreffende gemeenten. De taken en bevoegdheden zijn in die zin dan ook 
gelijk aan de reguliere controles die toezichthouders buiten het ACT!-team uitvoeren. 
 
Het ACT! opereert niet anders dan wel binnen andere juridische kaders dan de gemeenten al jaren 
doen. Echter, er is door de samenwerking ruimte om grootschaligere controles te doen, integraal 
te controleren en frequenter toezicht uit te voeren. Het ACT! opereert binnen de wettelijke 
toezichtstaak van de gemeente. Alle acties en inzetten worden ook lokaal ambtelijk en vaak ook 
bestuurlijk (afhankelijk van de zwaarte en sensitiviteit van een dossier) afgestemd alvorens de 
actie plaatsvindt. Het ACT! staat ten dienste van de gemeenten en opereert niet zonder 
toestemming van de betreffende gemeente. 
 

 
 
VVD.J.04  
VRAAG 4 | Pagina 9 
 
In hoeverre voldoet de organisatie inmiddels structureel aan de kwaliteitscriteria VTH onder de 
Omgevingswet? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De kwaliteitscriteria VTH zijn in art. 18.20 en 13.9 van de Omgevingswet belegd maar hebben geen 
formele juridische status. Voor Valkenburg aan de Geul kan worden gesteld dat wordt voldaan aan 
de kwaliteit van de betreffende medewerkers op de deelgebieden. Indien het specialistische kennis 
betreft die wij als kleine gemeente niet in dienst hebben, dan zal deze expertise worden 
ingehuurd. 
 

 
 
* Vragen met betrekking tot Economie en Toerisme * 
 
VVD.J.05  
VRAAG 5 | Pagina 11 
 
Wat is het effect van de implementatie van de Visie Vrijetijdseconomie 2035 op de baten van 
toerisme, en is er een meetmethodiek vastgelegd? Graag uitleg. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het antwoord op uw vraag is afhankelijk van wat u verstaat onder de baten van toerisme. Dit kan 
worden uitgelegd als de economische impact op de ondernemers binnen onze gemeente. Een 
andere interpretatie zijn de inkomsten van de gemeente zelf, bijvoorbeeld uit toeristenbelasting. 
 
De Visie Vrijetijdseconomie Valkenburg aan de Geul 2035 is vastgesteld in de raadsvergadering van 
7 oktober 2024. Deze visie is opgesteld aan de hand van (onder andere) een economische analyse 
van de vrijetijdssector én een draagkrachtonderzoek, waarbij uitgebreid wordt ingegaan op de 
door u gevraagde informatie.  
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In het raadsvoorstel is geen sprake van een direct koppeling met de inkomsten uit 
toeristenbelasting (anders dan de financiering van de uitvoering door de verhoging van het tarief 
van de toeristenbelasting). 
 

 
 
VVD.J.06  
VRAAG 6 | Pagina 11 
 
De functie "Adviseur Ondernemers" is structureel ingevoerd. Hoe wordt het rendement op deze 
functie geëvalueerd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
We merken dat ondernemers de gemeente beter en laagdrempeliger weten te bereiken en 
contacten daardoor beter zijn, ook ondernemers geven dat signaal terug. Dat wil niet zeggen dat 
elke ondernemer “ja” krijgt op vragen, maar wel een contactpersoon heeft wat periodiek 
terugkoppelt en de juiste vraag bij de juiste collega intern of juiste externe partij neerlegt, 
waardoor ondernemers beter worden geholpen. 
 
De adviseur ondernemers houdt een registratie bij van de ondernemerscontacten. Daarmee kan 
inzichtelijk gemaakt worden waaraan de tijd wordt besteed. 
 

 
 
* Vragen met betrekking tot Mobiliteit, Volkshuisvesting en Leefomgeving * 
 
VVD.J.07  
VRAAG 7 | Pagina 16 
 
De investeringsopgave binnen mobiliteit en wegen stuit op marktkrapte.  
Is overwogen om projecten te faseren of op andere wijze te prioriteren? Graag uitleg. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het behalen van het afgesproken en noodzakelijk resultaat heeft altijd prioriteit. Door de 
wisselende factoren zoals benoemd onder risico’s in de raadsnota van het MIP wegen; Geld, 
Organisatie, Tijd, Informatie en Kwaliteit: als een van deze elementen gaat afwijken dan vooraf 
voorzien als benodigd dan loopt het resultaat van het project een risico. Dit is de realiteit en 
vraagt om continue afwegingen ten aanzien van prioritering en fasering. We hebben reeds andere 
keuzes gemaakt in planning gebaseerd op beschikbare capaciteit en doorlooptijden. 
 

 
 
VVD.J.08  
VRAAG 8 | Pagina 18 
 
Er is sprake van onderbesteding binnen Grondexploitatie (niet-bedrijventerreinen).  
Wat zijn de oorzaken van deze vertragingen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De doorlooptijd van de vele onderzoeken noodzakelijk om te komen tot sloop, bouw- en woonrijp 
maken en uiteindelijk vergunningaanvragen kost veel tijd. 
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VVD.J.09  
VRAAG 9 | Pagina 18 
 
De pilot “flexwonen” verloopt stroef.  
Wat betekent dit voor de regionale prestatieafspraken over woningbouwproductie? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Indien deze pilot soepeler was verlopen waren er wellicht al meer resultaten bereikt. Toch hebben 
de uitgevoerde onderzoeken wel weer meer inzicht gegeven in de complexiteit van de 
woonopgave, die gebruikt kan worden om uiteindelijk toch te komen tot daadwerkelijke keuzes 
voor uitvoering. Vooralsnog leidt dit niet tot aanpassing van regionale afspraken. 
 

 
 
* Vragen met betrekking tot Wonen *  
 
VVD.J.10  
VRAAG 10 | Pagina 19 
 
Is de verhuurverordening voor arbeidsmigranten effectief geweest in het verbeteren van 
woonkwaliteit? Zijn er klachten- of toezichtcijfers beschikbaar? Graag uitleg. 
 

Beantwoording namens het college 

 
In het kader van de Wet goed Verhuurderschap heeft de Gemeente Valkenburg aan de Geul in 2024 
een Verhuurverordening Arbeidsmigranten en een beleidsregel huisvesting arbeidsmigranten 
vastgesteld. Vastgesteld in de Raad van 8 april 2024; inwerkingtreding verordening 1 juli 2024. 
 
Flexcontroles 
In 2024 hebben diverse flexcontroles plaatsgevonden op de huisvesting van arbeidsmigranten. 
Hierbij zijn 12 panden gecontroleerd waar arbeidsmigranten gehuisvest waren. Enkele panden zijn 
meermaals gecontroleerd, naar aanleiding van o.a. aanschrijvingen. Bij deze controles is ook de 
naleving van inschrijvingen BRP en het nachtregister meegenomen.  
  
Aantal Vergunningen 
In 2024 zijn enkele vergunningen verleend voor de huisvesting van arbeidsmigranten. Op dit 
moment beschikken vier locaties over de vereiste vergunningen. Ook zijn er nog procedures 
lopende.  
  
Aantal meldingen 
Het aantal meldingen rondom de huisvesting van arbeidsmigranten zijn niet exact te benoemen. 
Meldingen/klachten die binnenkomen (veelal via de BuitenBeter app) worden onder categorieën 
geplaatst. Er bestaat geen specifieke categorie voor deze doelgroep. Er zijn in 2024 wel meldingen 
binnengekomen maar deze zijn dan ondergebracht onder de categorie ‘parkeeroverlast’, ‘afval’, 
‘geluid’ en ‘buren’. Dit zijn echter in totaliteit minimale aantallen (<20). 
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VVD.J.11  
VRAAG 11 | Pagina 19 
 
Wat is de voortgang van de daadwerkelijke transformatie van verouderde hotels naar woningen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er is geen actueel overzicht voorhanden dat op locatieniveau per hotel inzicht geeft in de status. 
 

 
 
* Vragen met betrekking tot Cultuur en Recreatie * 
 
VVD.J.12  
VRAAG 12 | Pagina 23 
 
Hoe worden de opbrengsten van culturele investeringen, zoals Young Talents of Via Belgica, 
geëvalueerd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De opbrengsten van culturele investeringen zijn niet direct meetbaar in concrete bedragen. 
Investeringen in cultuur versterken de leefbaarheid, sociale cohesie en identiteit van de gemeente. 
Ze stimuleren creativiteit, participatie, toerisme en de lokale economie. Cultuur draagt ook bij aan 
het welzijn van inwoners en aan een aantrekkelijk vestigingsklimaat voor ondernemers maar ook 
voor jonge gezinnen.  
 

 
 
* Vragen met betrekking tot Onderwijs en Jeugd *  
 
VVD.J.13  
VRAAG 13 | Pagina 3 
 
Wat zijn de effecten van de deelname aan de proeftuin Buurtgezinnen op jeugdzorgindicatoren 
zoals doorverwijzingen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dat is op dit moment nog niet te zeggen. Afgesproken is dat de proeftuin na 2 jaar wordt 
geëvalueerd waarna besloten kan worden over een structurele inbedding van Buurtgezinnen. De 
eerste voortgangsrapportage van Buurtgezinnen laat in ieder geval zien dat er in de eerste 
maanden 3 koppelingen zijn gerealiseerd en dat zowel de vraaggezinnen als de steungezinnen en 
de hulpverleners en doorverwijzers de coördinator van Buurtgezinnen goed weten te vinden. 
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VVD.J.14  
VRAAG 14 | Pagina 21 
 
Is er monitoring op de schooldeelname aan sportstimuleringsprojecten, zoals “In Beweging” en 
“Sportief opgroeien”? Op welke wijze? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Ja, bureau Negen monitort o.a. via het 'Ben Bizzie-platform' in samenwerking met de basisscholen 
de sportdeelname aan sportstimuleringsprojecten, zoals ‘In Beweging’ en ‘Sportief opgroeien’. 
Tevens vindt nazorg plaatst om langdurige deelname aan het beweegaanbod te stimuleren. 
 

 
VVD.J.15 Artsenroute 
VRAAG 15 | Pagina 31  
 
Gezien de grote zorgen omtrent (onder andere) de geestelijke gezondheid van jeugdigen/jongeren, 
alsmede de zeer positieve kosten-baten analyse lijkt het wenselijk om de functie van POH voort te 
zetten en waar mogelijk zelfs uit te breiden.  
Is er onderzocht in hoeverre het wenselijk is om de functie van POH uit te breiden? Graag 
toelichting. 
Zodat wellicht meer jeugdigen hiervan gebruik kunnen maken en van positieve invloed is op hun 
geestelijk welbevinden. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Vanaf augustus 2024 is de inzet van de POH jeugd al uitgebreid van 20 naar 28 uur. Voordat er 
gesproken wordt over een verdere uitbreiding is het eerst zaak te bekijken wat de uitbreiding van 
20 naar 28 uur oplevert. Er vindt ieder kwartaal een voortgangsgesprek met ZIO plaats. Daarnaast 
wordt de inzet van de POH jeugd gemonitord middels de monitoringstool die we gebruiken voor het 
sociaal domein. 
 

 
VVD.J.16 VRAAG 16 
Pagina 34 Procesoptimalisatie inburgering  
Heeft de gemeente zicht op in de paragraaf genoemde burgerinitiatieven en worden die 
gefinancierd uit gelden van de gemeente Valkenburg aan de Geul?  
Zo ja, is daar een kosten/batenanalyse van bekend en is het gewenst dat de gemeente Valkenburg 
al dan niet in de zin van subsidies een rol in kan spelen?  
 

Beantwoording namens het college 

 
In dit kader is het van belang te benadrukken dat het hier niet (uitsluitend) gaat om 
burgerinitiatieven, maar om bredere lokale initiatieven. De gemeente heeft zicht op diverse 
initiatieven binnen de lokale gemeenschap, waarbij ook statushouders actief kunnen participeren. 
Voorbeelden hiervan zijn onder meer het Taalcafé, georganiseerd door Bibliotheek Valkenburg, 
waar deelnemers de gelegenheid krijgen om hun vaardigheden in de Nederlandse taal –lezen, 
schrijven en spreken– te verbeteren, alsmede het Soepcafé, dat gericht is op het bevorderen van 
sociale ontmoeting en integratie. Voorts hebben enkele lokale ondernemers kenbaar gemaakt 
bereid te zijn om statushouders een werkervaringsplek aan te bieden. Al deze initiatieven worden 
niet specifiek gefinancierd door de gemeente, maar maken deel uit van het bredere 
maatschappelijke aanbod binnen de gemeentegrenzen. Momenteel wordt onderzocht of de inzet 
van taalmaatjes, specifiek voor statushouders, mogelijk gemaakt kan worden door het verstrekken 
van een subsidie. Deze subsidie zou bekostigd kunnen worden uit de Specifieke Uitkering (SPUK) 
inburgeringsvoorzieningen, die gemeenten ontvangen ter ondersteuning van de uitvoering van hun 
taken in het kader van de Wet inburgering 2021. 
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* Vragen met betrekking tot Duurzaamheid en Klimaat * 
 
VVD.J.17  
VRAAG 17 | Pagina 16 
 
Wat zijn de leerpunten uit de aanpak van modderstromen en wateroverlast in Terblijt, en hoe wordt 
structurele financiering geborgd?  
Wordt er nog ingezet op voorkomen van deze modderstromen en op welke wijze? 
Wat is de stand van zaken omtrent de communicatie naar de bewoners van Terblijt? 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot de wateroverlast knelpunten Valkenburg Centrum 
(o.a. Neerhem)? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeente heeft geen kerntaak in de aanpak van en het voorkomen van modderstromen als 
gevolg van hevige regen. We hebben als overheden wel het initiatief genomen een werkgroep op te 
richten rondom de situatie Terblijt.  
Stand van zaken Terblijt. Op basis van de rapportage van Nelen & Schuurmans zijn er verschillende 
bufferlocaties voorgesteld bij Terblijt. Gemeente, Waterschap en WRL zijn in gesprek over de 
gezamelijke realisatie hiervan. Budgetten zijn hiervoor nog niet beschikbaar. De waterwerkgroep 
Terblijt is volledig op de hoogte van de stand van zaken en denken hierin actief mee. De 
Waterwerkgroep Terblijt houdt de inwoners van Terblijt op de hoogte.   
 
Via de LLTB hebben een zevental ondernemers POP-subsidie aangevraagd bij de Provincie voor het 
plaatsen van palenrijen om de water en modderstroom het remmen. Na verwachting worden deze 
palen na de oogst van 2025 geplaatst door de ondernemers.  
 
Stand van zaken wateroverlast Valkenburg Centrum (o.a. Neerhem) 
Binnen het gemeentelijke waterprogramma zijn diverse maatregelen opgenomen die de kans op 
wateroverlast in het centrum bij piekbuien verminderen. Het meest doelmatig hierbij zijn de 
landelijke maatregelen (bronaanpak) welke veelal in samenwerking met het Waterschap Limburg 
worden uitgevoerd binnen het programma Water in Balans. In 2026 wordt gestart met de uitvoering 
van de maatregelen in het Hekerbeekdal. Gemeente pakt de wijken Hekerbeek en Past. 
Sartonstraat aan. De beoogde maatregelen in Valkenburg Oost bevinden zich nog in de 
onderzoeksfase en dienen afgestemd te worden op de gemeentelijke ontwikkelingen binnen het 
gelijknamige uitvoerinsgprogramma Valkenburg Oost. Het waterschap voert vanuit Water in Balans 
een verkenning uit binnen het stroomgebied Daalhemmerweg en Sibbergrubbe. De gemeente is 
betrokken en bekijkt of er koppelkansen zijn. 
 

 
 
VVD.J.18  
VRAAG 18 | Pagina 16 
 
Is de aanpak van klimaatadaptatie inmiddels geïntegreerd in het reguliere beheer openbare ruimte? 
Op welke wijze? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Bij projecten wordt zoveel mogelijk rekening gehouden met klimaatadaptatieve inrichting. Het op 
te stellen handboek klimaatadaptieve openbare ruimte wordt de leidraad voor de klimaatadaptieve 
inrichting van de openbare ruimte.  
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* Vragen met betrekking tot Financiën & Verantwoording * 
 
VVD.J.19  
VRAAG 19 | Pagina 101 
 
De rechtmatigheidsverantwoording toont geen afwijkingen, maar zijn er signalen uit de interne 
controle die duiden op systeemrisico’s? Welke?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Het uitvoeren van een risicoanalyse op de te controleren processen is een standaard onderdeel van 
de intern controlewerkzaamheden. Indien het risico op hoog wordt ingeschat, dan leidt dat tot een 
hoger aantal uit te voeren deelwaarnemingen dan bij een normaal risico. Daarnaast kunnen er uit 
de uitgevoerde interne controle ook risico’s met betrekking tot het proces worden benoemd. 
 
Voorbeelden van risico’s zoals die naar voren zijn gekomen uit de uitgevoerde controles in 2024: 

• Het ontbreken van (geaccordeerde en actuele) werkprocessen; 

• Het ontbreken van contractbeheer / contractmanagement; 

• De naleving van de Algemene Verordening Gegevensbescherming (AVG); 
 
Het college heeft op 6 mei 2025 kennis genomen van de IC-rapportages van de uitgevoerde 
controles over 2024. De bevindingen uit deze controles zijn een bouwsteen in de verdere 
procesverbetering volgende de PDCA-methode, zoals toegelicht in de presentatie over 
rechtmatigheid in de raadscommissie AZM van 2 november 2022. 
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Raadsfractie CDA 
 
Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2024 
 
Informatieve vragen Jaarverantwoording 2024 
 
CDA.J.01  
Pagina 5 – Bij het gerealiseerde voordelige resultaat valt vooral het enorme bedrag op dat hoort bij 
het programma Mobiliteit, Volkshuisvesting en Fysieke Leefomgeving. Kunt u aangeven wat daar de 
belangrijkste reden voor is? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Hiervoor verwijzen wij u naar de toelichting op pagina 147 van de jaarverantwoording. 
 

 
 
CDA.J.02  
Pagina 8 – U heeft het over een interne crisisorganisatie. Wie of wat is dat precies? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Een interne crisisorganisatie van een gemeente is een gestructureerde aanpak om te reageren op 
en om te gaan met grootschalige incidenten of rampen. Het omvat een team van professionals, 
protocollen en middelen die worden ingezet om de situatie te beheersen, de veiligheid van 
inwoners te waarborgen en de normale orde te herstellen. 
 

 
 
CDA.J.03  
Pagina 8 – Er is in 2024 een start gemaakt met de integrale bestuurlijke controles van het ACT!-
team. Om hoeveel controles gaat het hier? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In de gemeente Valkenburg aan de Geul zijn in 2024 19 adressen gecontroleerd waaronder drie 
vakantieparken, twee garagebox locaties, twee horecagelegenheden en één adres op een 
bedrijventerrein. 
 

 
 
CDA.J.04  
Pagina 12- ‘Diverse acties/projecten vanuit de Ondernemersdesk/Adviseur ondernemen (o.a. 
opzetten werkgroep Lindenlaan)’. Wat is hieruit voortgekomen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In 2024 is er een werkgroep opgericht (met winkeliers, ondernemers, de BIZ Valkenburg en 
ambtenaren van de gemeente) met als doel om de bezoekers/- consumentenstroom in de 
Lindenlaan aan te wakkeren. De werkgroep is inmiddels al enkele keren samengekomen. De 
adviseur Economie werkt aan maatregelen voor het Valkenburgse retailgebied (tussentijds bent u 
hierover geïnformeerd in de raadscommissie Economisch Domein). 
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CDA.J.05  
Pagina 12 – Wat is precies het Dataportaal Toerisme Limburg? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeenten in Limburg hebben samen met de Provincie Limburg, de Destinatie Marketing 
Organisaties (afgekort “DMO's”, hetzijnde Visit Noord-Limburg, Visit Midden-Limburg, Visit Zuid-
Limburg en Maastricht Marketing) en branche-organisaties (o.a. KHN, HISWA RECRON) het initiatief 
genomen om een dataportaal vrijetijdseconomie Limburg te ontwikkelen. Dit dataportaal heeft als 
belangrijkste voordeel dat alle benodigde data op één centrale plek worden ontsloten en daarmee 
beter toegankelijk worden voor gemeenten en de Provincie Limburg. Dit sluit aan bij zowel 
Provinciale doelen (o.a. beleidskader “werken aan een toekomstbestendige economie”), regionale 
doelen (Visie Vrijetijdseconomie 2030 bestemming Zuid-Limburg) als onze eigen lokale visie op 
vrijetijdseconomie (Visie VTE Valkenburg aan de Geul 2035). Dit portaal is op moment nog in 
voorbereiding en wordt begeleid vanuit het programmateam Vrijetijdseconomie Zuid-Limburg. Zie 
ook RIB 25.06 met bijlage Nieuwsbrief ESZL – VTE ZL februari 2025 (verzonden op 4 februari 2025). 
 

 
 
CDA.J.06  
Pagina 16 – Hoe staat het met de toegang van het terrein Par’Course? Daar waar het gaat over de 
toegang om te laden en lossen? Dus via de speciaal daarvoor aangelegde toegangsweg en niet via de 
Plenkertstraat. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Wijckerveste is gewezen op de afspraken zoals die gemaakt zijn als voorwaarde voor vergunning in 
het verleden. Na contact met Wijckerveste wordt toegang verleend via de aangelegde toegangsweg 
aan de voorzijde. 
 

 
 
CDA.J.07  
Pagina 16 – Hoe staat het met de uitvoering van de POP-subsidie voor palenrijen in het landelijke 
gebied? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Deze POP-subsidie is door de ondernemers (7 stuks) zelf aangevraagd. Bij navraag bij de LLTB 
zullen de palenrijen na verwachting na de oogst van 2025 geplaatst worden. 
 

 
CDA.J.08  
Pagina 19 – Als het gaat om concrete woningbouwlocaties, hoe staat het dan met het 
woningbouwplan in IJzeren? En kunt u iets zeggen over de toewijzing van deze woningen aan eigen 
inwoners? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het bestemmingsplan voor de genoemde woningbouwlocatie is onherroepelijk. Op dit moment is de 
aanvraag omgevingsvergunning in behandeling die de ontwikkelaar recent heeft ingediend. 
 
De verwachting is dat de vergunning dit jaar kan worden verleend en de werkzaamheden dit jaar of 
in 2026 van start kunnen gaan. Over de mogelijkheden van toewijzing aan eigen inwoners gaan we 
in gesprek met de ontwikkelaar. Op dit moment kunnen we daar nog niks over zeggen. 
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CDA.J.09  
Pagina 24 – Hoe staat het met het plein in Houthem aangaande de vergroening van pleinen 
(Groenbeleidsplan)? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het St. Gerlachplein maakt onderdeel uit van het integraal project waar het onderhoud wegen en 
water samen komen (opgenomen in MIP wegen en het waterprogramma) waarbij ook de omliggende 
straten zijn opgenomen. De onderzoeksfase start in 2027. De uitvoering is niet eerder dan 2028 
voorzien. 
 

 
CDA.J.10  
Pagina 27 – Kunt u meer uitleg geven over het mogelijke kenniscentrum van Yuverta? 
 

Beantwoording namens het college 

 

Vanuit het project EcoBiose (getrokken door Yuverta) wordt gedacht aan een kenniscentrum. Wat 

dat exact inhoudt en hoe dit vormgegeven kan worden is op dit moment nog niet bekend.  Het zou 

dus zowel een plek zijn voor onderwijs, onderzoek (en "Greenoffice"), bezoekerscentrum en living 

lab, de uitwerking en toelichting over het concept is vooral aan Yuverta. In de gesprekken rondom 

de Polfermolen 3.0 zal hier verder aandacht aan gegeven worden en zal moeten blijken of dat 

inpasbaar is in het totaalconcept. 

 

 
 
CDA.J.11  
Pagina 30 – Voor welke burgerinitiatieven is er subsidie aangevraagd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
8 sociale projecten: 

- Lesmodule Indertied 

- Tentoonstelling Indertied/dorpsbijeenkomst Berg en Terblijt 

- Buurtfeest Emmaberg 

- Buurtfeest Broekhem noord 

- Kerstbomen Broekhem zuid 

- Viltertreffen 

- Kribkesroute Sibbe-IJzeren 

- Kerstnacht activiteit Sibbe-IJzeren 

 

4 fysieke projecten: 

- Opening Jeu de boulesbaan te Sibbe-IJzeren 

- de boombank te Schin op Geul 

- Het Kruiswegpark te Houthem 

- restauratie van het monument van het Busongeluk in het centrum van Valkenburg 
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CDA.J.12  
Pagina 31 – Als het gaat om het continueren inzet gezins- en jongerencoaches, wordt deze zorg dan 
geleverd door de samenwerking Maastricht-Heuvelland? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, de gezins- en jongerencoaches komen van Trajekt en MEE.  
 

 
 
CDA.J.13  
 
Pagina 39 – Wat is de positie van onze gemeente bij het Integraal Zorgakkoord en Gezond en Actief 
Leven Akkoord? 
 

Beantwoording namens het college 

 

Gemeenten zijn primair niet verantwoordelijk voor de realisatie van het Integraal Zorgakkoord 
(IZA), maar moeten wel in samenwerking met de zorgverzekeraars, GGD Zuid Limburg (GGD ZL), 
welzijn- en zorgpartijen een rol pakken in een deel van de inhoudelijke afspraken. Om deze reden 
is het Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA) door het ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en 
Sport (VWS) direct verbonden aan het IZA. Gezien het feit dat alle 16 Zuid-Limburgse gemeenten in 
het Algemeen Bestuur van de Gemeenschappelijke Regeling (GR) GGD ZL zijn vertegenwoordigd en 
gelet op de samenhang en raakvlakken met het gemeentelijke sociale domein, is in juli 2024 (RIB 
24.40) een nieuwe mandaatstructuur ingericht middels een samenwerkingsovereenkomst, waarin 
een Gemeentelijke Regiegroep Gezond Zuid-Limburg met een bijbehorend ambtelijk 
afstemmingsoverleg is opgenomen. In deze nieuwe mandaatstructuur is tevens de besluitvorming 
met betrekking tot de regionale GALA-onderdelen en de gemeentelijke inzet van Programma 
Trendbreuk ondergebracht. Het doel is dat hierdoor een heldere afbakening ontstaat met de rol en 
verantwoordelijkheden van de GR GGD ZL. De Gemeentelijke Regiegroep bestaat uit zes 
wethouders, afgevaardigd vanuit de drie subregio’s. Naast de afvaardiging uit Heerlen, Maastricht 
en Sittard-Geleen neemt vanuit iedere subregio een aanvullende gemeente deel. Voor de 
subregio’s is gekozen voor Vaals, Stein en Simpelveld. Gelet op de nauwe relatie met de GGD ZL is 
voor de GGD ZL een adviseursrol voorzien. 
 

 
 
CDA.J.14  
Pagina 39 – Bij het opstellen van een nieuw basisrioleringsplan, heeft u het over 
modelberekeningen. Waar gaan deze modelberekeningen over? Heeft dat te maken met de diameter 
van de rioolbuizen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het basisrioleringsplan is een basisinstrument van het Waterprogramma en hierin wordt de 
technische werking van het rioolstelsel beschreven. Het BRP beschrijft de capaciteit van het 
rioolstelsel, onderzoekt de werking ervan en identificeert locaties waar wateroverlast kan 
optreden bij hevige regenval. De modelberekeningen worden uitgevoerd door gebruik te maken van 
standaardbuien in rekenprogramma's. In het Waterprogramma is vastgesteld dat het rioolstelsel aan 
standaardbui 8 moet voldoen, waarbij wateroverlast met lichte schade eens per 2 jaar mag 
voorkomen. Het BRP kan ook maatregelen bevatten om de werking van het rioolstelsel te 
verbeteren. Een mogelijke maatregel kan het vergroten van diameters van rioolbuizen zijn. 
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CDA.J.15  
Pagina 40 – ‘Het college heeft ingestemd met een nieuwe rekenmethode voor het uitbetalen van 
vergoedingen richting deze verenigingen’. De raad heeft niks gehoord over eventuele 
bezwaren/opmerkingen vanuit de verenigingen over deze rekenmethode. Hoe zit dat? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Van de negen verenigingen die voor de gemeente Valkenburg aan de Geul de beladers leveren voor 
het inzamelen van oud papier is er één vereniging die bezwaar heeft gemaakt tegen het besluit van 
het college om de rekenmethode aan te passen. De vereniging heeft haar bezwaar in de 
bezwarencommissie nader kunnen toelichten en de bezwarencommissie heeft vervolgens 
geadviseerd het bezwaarschrift niet-ontvankelijk te verklaren. Het college heeft dit advies 
overgenomen. Aangezien dit een collegebevoegdheid is, heeft hierover geen terugkoppeling 
plaatsgevonden naar de raad.  
 

 
 
CDA.J.16  
Pagina 41 - ‘Wat hebben we bereikt aangaande duurzaamheid’. Dat is een volledig nietszeggend 
stukje tekst. Kunt u concreter zijn in wat u heeft bereikt als het gaat om duurzaamheid binnen onze 
gemeentegrenzen. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Wij hebben met voorliggende tekst aangegeven welke inspanningen er in 2024 gedaan zijn en 
getracht dit per onderdeel duidelijk te maken. Wij vernemen graag welke verdere concrete 
informatie voor u wenselijk is, zodat wij daar in de toekomst wellicht gerichter aandacht aan 
kunnen besteden. 
 

 
 
CDA.J.17  
Pagina 45 – De totale kosten externe inhuur. Hoe verhouden zich deze kosten tot andere gemeenten 
van ongeveer onze omvang? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De uitgaven aan externe inhuur in procenten van de loonsom 2024 voor gemeenten  < 20.000 
inwoners is 20,9%. In onze gemeente is dit 14,2%. 
 

 
 
CDA.J.18  
Pagina 53 – De vermakelijkhedenretributie. Hoe zit dit t.o.v. vorige periode? Daar waar het gaat 
over de inkomsten. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De opbrengsten vermakelijkhedenretributie in 2024 en de vorige periode zijn als volgt: 
2024: € 296.000 
2023: € 305.000 
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CDA.J.19  
Wij missen bij de lokale heffingen de forensenbelasting. Hoe zit dat? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeenteraad heeft op 1 juli 2024 besloten dat de Forensenbelasting in onze gemeente wordt 
ingevoerd vanaf 2025. In 2024 werd de Forensenbelasting nog niet geheven. Om die reden wordt de 
Forensenbelasting ook niet meegenomen in de toelichting op de lokale heffingen in 2024. 
 

 
 
CDA.J.20  
Pagina 65 – Hoe zit het met het vervolg van het onderhoud als het gaat om de vijvers Mauritiussingel 
en Halderpark? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De vijver aan de Mauritiussingel kent een opschoningscyclus van 8-10 jaar. Vanaf 2030 wordt de 
vijver in de vroege zomer beoordeeld op bedekkingsgraad (door o.a. bladeren, takken en 
dergelijke). Bij een bedekkingsgraad van 50% of meer wordt gestart met het ecologisch onderzoek 
naar de aan-/ afwezigheid van beschermde flora en fauna het jaar erop (2031), ten behoeve van 
opschonen in oktober het jaar daarop (2032, fase 1) en het jaar daarna (2033, fase 2). 
 
Het onderhoud aan de vijver in het Halderpark is na het groot onderhoud teruggekomen bij onze 
buitendienst. Zij zullen jaarlijks de (oever)beplanting onderhouden. De verschillende aanpakken 
gericht op het op een natuurlijke en/of handmatige manier verwijderen / verminderen van de 
eendenkroos, heeft nog (steeds) niet het gewenste resultaat gehad. We gaan ons nu verdiepen in 
mogelijkheden als biologische bestrijding of machinaal verwijderen. 
 

 
 
CDA.J.21  
Pagina 73 – U schrijft iets over het informatiemanagement. Maar hoe zit het met het 
informatiebeleid? In de jaarverantwoording zou er ook een hoofdstuk/paragraaf aan 
informatiebeleid worden besteed. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Onder het kopje informatiemanagement staat een toelichting opgenomen over de stand van zaken 
over het informatiebeleidsplan. De Paragraaf Bedrijfsvoering is de meest logische plek (in de vaste 
indeling van de Programmabegroting en de Jaarverantwoording) om deze informatie te delen. Er is 
dus geen sprake van een apart hoofdstuk of een aparte Paragraaf (waarbij met Paragraaf wordt 
bedoeld de wettelijk vastgelegde indeling van de Paragrafen, zoals toegelicht op pagina 51). 
 
Zoals toegelicht is in 2024 gestart met de uitvoering en is de afronding voorzien in 2025. Op dit 
moment zijn wij volop bezig met de vervolgstappen naar aanleiding van de uitkomst van dit 
onderzoek. 
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CDA.J.22  
Pagina 115 – Kunnen de reservering van gelden (de overheveling van projectgelden van 2024 naar 
2025) per punt worden toegewezen aan de desbetreffende collegeportefeuilles? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De verdeling van de portefeuilles onder de collegeleden is opgenomen in het coalitieakkoord 2022-
2026, waarbij er aanvullend nog een wijziging heeft plaatsgevonden. Dit betreft het collegebesluit 
van 18 oktober 2022, waarbij de portefeuille verkeer naar wethouder Weerts is gegaan en de 
portefeuille onderwijs en onderwijshuisvesting naar wethouder Rouwette. 
 
De precieze toewijzing van elk van deze 36 projectbudgetten naar de desbetreffende 
portefeuillehouder hebben wij niet voorhanden. Deze vraag is dus niet te beantwoorden binnen de 
gestelde termijn. Op basis van het onderwerp en de algemene portefeuilleverdeling is dit wel 
grotendeels af te leiden. 
 

 
 
CDA.J.23  
Pagina 116 – Reserve evenementen. Dit mandaat is in 2024 vier keer toegepast, voor een 
totaalbedrag van 40.000 euro. Over welke evenementen gaat het dan? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Voor het antwoord op deze vraag verwijzen wij u naar het raadsinformatiebulletin van 12 maart 
2024 (registratienummer 24.13) Nota Budget Evenementen 2024. 
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